
En petit comité
MÚSICA I CANT PER NADAL

Del 23 de desembre de 2020 al 2 de gener de 2021

23 de desembre. 20.00 h_ ÈLIA CASANOVA I LA TENDRESA

27 de desembre. 12.00 h_ COLLA DE DOLÇAINA I TABAL DE VINARÒS

27 de desembre. 20.00 h_ SOLK

2 de gener. 20.00 h_ RAVID GOLDSCHMIDT

EL DIARIET
 SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL

19 de desembre de 2020
Núm. 3.156 - 1,50€

Creixem, declarat d’Utilitat Pública

‘Et Formem’ contracta a 10 persones

Vinaròs per emportar
Per disfrutar de la gastronomia amb descomptes especials

Els restaurants et porten el menjar a casa
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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les opinions 
expressades pels col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua firma, ni es 
fa responsable de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs 
agraeix totes les col·laboracions, però adverteix 
que els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 25 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fixe. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, cognoms, 
domicili, telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, 
en el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.es, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.

ACTUALITAT

Redacción
Las obras de la N-232 en el Puerto de Querol de Morella 
avanzan. Así, el lunes la delegada del Gobierno en la 
Comunidad Valenciana, Gloria Calero; la subdelegada 
del Gobierno en Castellón, Ten Bachero; el alcalde de 
Morella, Rhamsés Ripollés, el alcalde de Alcañiz, Ignacio 
Urquizu; y el alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina; han 
visitado estas y recorrido el nuevo trazado de la carretera. 
Así, han visto los viaductos en proceso de construcción 
y la zona donde construirán el que acaban de iniciar. 
De este modo, hay que explicar que se trata de las obras 
de mejora de la carretera N-232 desde el Puente de la 
Bota hasta la masía de La Torreta. Esta actuación cuenta 
con diferentes viaductos, un túnel y un falso túnel con una 
inversión de 42.384.566,57 euros, de los cuales 2.156.176,04 
euros están destinados a las actuaciones de protección 
ambiental de este proyecto. Cabe recordar que esta obra se 
inició en el mes de junio del año 2017 y ya se han realizado 
diferentes infraestructuras entre las que destaca el túnel. 
El alcalde de Morella, Rhamsés Ripollés, ha destacado que 
“este es un proyecto muy importante para la mejora de las 
comunicaciones de Morella y la comarca dels Ports y, por 
tanto, para el futuro socioeconómico de la zona”. Además, 
ha explicado que “supone una mejora considerable 
en la seguridad de la vía, así como en el tiempo de los 
desplazamientos”. Además, la delegada del Gobierno 
ha añadido que “esta mejora de las infraestructuras 
es también un impulso a la economía de Morella y la 
zona dels Ports por la cantidad de visitantes que ya hay 
actualmente y los que habrá una vez esté terminada”. 
También el alcalde de Alcañiz ha explicado que “la N-232 
es una infraestructura de vertebración del territorio que 

une Aragón con el corredor mediterráneo y con la costa”. 
Finalmente, el alcalde de Vinaròs ha mencionado también 
“la importancia de esta infraestructura para la vertebración 
del territorio, ya que con esta carretera une la costa con el 
interior”.
Por su parte, el alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, 
señalaba que “la N-232 es la principal vía de acceso de los 
municipios del interior al Hospital Comarcal de Vinaròs, 
que da cobertura también en la comarca de los Ports, por 
lo tanto ofrecer una carretera segura es fundamental para 
garantizar una asistencia sanitaria de calidad”. Por otro 
lado, Alsina añadía que una vez terminadas todas las obras 
supondrá una importante mejora en las comunicaciones 
entre el interior y el litoral.
Inicio de las obras a la N-238
Durante su intervención, Alsina aprovechó para recordar 
que en pocas semanas empezarán los trabajos de 
adecuación a la N-238, conocida con el nombre de la 
carretera de Ulldecona. “Se trata de una intervención 
muy importante para Vinaròs y la comarca, que también 
atenderá una reivindicación histórica de los vecinos”, 
concluyó.

Avanzan las obras de la carretera N-232 en Morella
La delegada del Gobierno en la Comunidad Valenciana visitó el lunes estas obras junto a los alcaldes 
de Morella, Alcañiz y Vinaròs
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X.Flores
El Centro de Desarrollo Infantil Creixem, ubicado 
en Vinaròs, que atiende desde el año 2016 a niños 
con diversidad funcional de toda la comarca, ha 
sido declarado de Utilidad Pública este mes de 
diciembre por parte del Ministerio del Interior. 
Un logro que llena de satisfacción a su fundador,  
Moustafa Bouanati,  quien ha señalado que se 
trata de una buena noticia para la asociación, los 
asociados y para las personas con discapacidad y 
sus familias, y destacó que el principal beneficio 
que este reconocimiento conlleva será la exención 
fiscal en algunos impuestos. 
Creixem es un centro pionero en la comarca y ofrece 
dos líneas de atención para unos 120 usuarios, 
evitando los caros desplazamientos de los niños y 
familias a otras ciudades para tener estos servicios.  
Por un lado, es Centro de Atención Temprana (CAT) 
autorizado por la Conselleria de Igualtat i Políques 

Inclusives. En esta linea de actuación, hay un 
concierto con la Conselleria en la que atienden a 
un total de 82 niños de 0 a 6 años, que asisten al 
centro subvencionados y no pagan las terapias que 
les proporcionan, porque Conselleria asigna una 
cantidad por plaza. 
Su segunda línea de actuación es el programa 
“Creixem”,   la semilla de la asociación, en la 
franja de edad de 6 a 16 años. Un programa que 
atiende a unos 40 usuarios y que nació de la 
iniciativa privada de unos padres angustiados 
por la situación que padecen sus hijos, y de un 
benefactor, Moustafa Bouanati, que puso su 
dinero para montar un centro para atender a unos 
niños necesitados. Además este programa se 
impulsó porque la administración no contempla 
ninguna línea de ayudas o concierto parecida a 
la atención temprana, y los niños con diversidad 
funcional a partir de los 6 años, tienen que buscar 

algún centro que cubra sus necesidades y les 
proporcione las terapias indicadas. 
La gran lucha de Creixem, precisamente, sigue 
siendo que la administración pública subvencione 
también esta franja de edad actualmente 
desamparada. “Queremos cuidar a todos los niños 
y niñas por igual, sin diferencia de edad. Que haya 
niños sin terapia es algo que no se puede permitir, 
y la administración pública debería implicarse 
en subvencionar esta franja de edad”, señaló 
Bouanati.
El centro se sustenta actualmente por la ayuda de 
la administración autonómica en el programa de 
0 a 6 años, la colaboración social y el apoyo de la 
iniciativa privada, que es la que ha hecho posible 
que  Creixem  haya ampliado sus instalaciones, 
duplicando la superficie. El  Villarreal  CF y el 
Grupo Gil Comes son las principales empresas 
colaboradoras.

El centro ‘Creixem’ recibe la declaración de Utilidad Pública
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La Regidoria de Promoció de la Ciutat i Interés 
Turístic, encapçalada per Marc Albella, ha posat en 
marxa una nova iniciativa de suport al sector de 
la restauració per ajudar als establiments a poder 
superar la difícil crisi econòmica generada pel 
coronavirus. Es tracta d’una campanya que ha estat 
consensuada amb el sector i que possibilitarà que 
els comensals obtinguen descomptes en els seus 
dinars i sopars. 

Marc Albella, com a Primer Tinent d’Alcalde 
i Regidor de Promoció de la Ciutat, Interés 
Turístic, ha assenyalat que “aquesta iniciativa 
el que pretén és dinamitzar el consum local, 
no sols per Nadal, sinó també en una època 
que és molt complicada com són els mesos 
de transició fins a Setmana Santa. Aquesta  
acció es veu reforçada per altres campanyes, com 
la de “Vinaròs per emportar”, que s’estan duent a 
terme per a donar suport al sector de l’hostaleria 
local, per part del departament de turisme, dins de 

la campanya global de “Amar Vinaròs”.

La forma d’obtindre els descomptes és molt 
senzilla. Només cal accedir a la web de la campanya 
Amar Vinaròs (recentment premiada com la millor 
campanya de promoció online en l’àmbit nacional) i 
descarregar-los. La web és la següent: amarvinaros.
com  

En la web estan detallades les normes de 
funcionament dels descomptes així com els 
establiments que participen en la campanya. La 
campanya està dissenyada de manera que els 
descomptes també es puguen regalar, ja que la 
descàrrega és molt senzilla i es poden compartir 
amb familiars i amics.

Paral·lelament, la regidoria emprarà les xarxes 
socials de Facebook i Instagram per tal de difondre 
la campanya entre els fans de Turisme Vinaròs.

Els establiments participants són: La Isla, Duc 
de Vendôme, La Mar de Bo, Rafe lo Cristalero, La 
Tapería de l’Ermita, Club de Tenis Vinaròs, Muuu...!, 
Nou Albocàsser, McQueen, La Candelaria i Calafat.

La campanya i la descàrrega de descomptes 
estarà disponible fins al 6 de gener. Tanmateix els 
descomptes es podran utilitzar fins al 31 de març.

El Govern Municipal continua amb el 
seu suport al sector de l’hostaleria, 
en aquesta ocasió amb la campanya, 
creada per la Regidoria de Promoció 
de la Ciutat i Interés Turístic, “Vinaròs 
per emportar en Nadal”. Aquesta 
iniciativa permet als comensals poder 
encomanar als restaurants i bars els 
menús especials que han preparat 
per aquestes dates perquè els porten 
a casa.
El regidor de l’àrea, Marc Albella, ha 
destacat que “és important oferir el 
màxim suport possible al sector de la 
restauració, un dels més perjudicats 
per la pandèmia, amb iniciatives 
com aquesta que volen incentivar el 
consum”. En aquest sentit, ha afegit 
que durant aquest Nadal els veïns 
que ho desitgen podran gaudir d’un 

bon menú nadalenc a casa, sense 
necessitat de cuinar, fent la comanda 
a un dels establiments participants en 
la iniciativa.  
Descomptes per Nadal
Albella ha recordat que també 
continua en marxa la campanya de 
descomptes engegada des de la 
Regidoria de Promoció de la Ciutat 
i Interès Turístic, amb el suport del 
sector de la restauració. En aquest 
cas, els comensals poden aconseguir 
descomptes directes des de la 
pàgina web amarvinaros.com, que 
s’aplicaran per a l’establiment que 
hagen seleccionat. Cal destacar que 
els vals es poden descarregar fins al 6 
de gener i es podran utilitzar fins al 31 
de març.

 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

MESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN
C. Varador, 8
964 45 59 90 
NADAL: NO
CAP D’ANY: SI
LA ISLA
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
A FUEGO LENTO
Av. Fco. José Balada, 111
633 82 24 44
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
CALAFAT
C. Raimon d’Alòs, 3
964 45 59 04
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
CASA LINA 
C. Sta. Magdalena, 96
864 81 30 90
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA CARABASSA
C. Santapau, 10
964 45 57 28
NADAL: Si
CAP D’ANY: Si
LA CULLERA
Av. País Valencia, 3
964 82 53 46
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA MAR DE BO
C. Cid, 16
864 81 39 09
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA PUERTA AZUL
Av. Fco. José Balada, 
199
977 91 76 65
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LO RACÓ DE VINARÒS
C.Tirant lo Blanc, 4 
964 82 05 56
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

MISTRAL
Pg. Blasco Ibáñez, 11
964 45 69 07
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
NOU ALBOCÀSSER
Pl. St. Agustí, 4 
605 11 84 33
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
RUBÉN MIRALLES
Trv. St. Vicent
964 02 69 39
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24
NADAL: NO
CAP D’ANY: SI
UNIÓN CICLISTA VINARÒS
C. St. Francesc, 26
964 45 58 17
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)

ESTABLIM
EN

TS
 A

MB MENJAR PER EMPORTAR

VINARÒS  
PER EMPORTAR
EN NADAL
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

Vinaròs llança una nova campanya de promoció 
per a dinamitzar l’hostaleria en Nadal
Una iniciativa de la Regidoria de Promoció de la  Ciutat i Interés Turístic perquè els 
comensals puguen gaudir de la gastronomia vinarossenca amb descomptes especials

Aquest Nadal els restaurants 
porten el menjar a casa
Es tracta d’una iniciativa impulsada des de l’Ajuntament amb el 
suport de la restauració per fomentar el consum de la gastronomia 
local durant aquestes festes
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Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com  estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

El cambio empieza aquí

Somos especialistas en vender tu casa de manera seria y profesional, 
sin que tengas que preocuparte de nada

La Regidoria de Transició Ecològica, encapçalada 
per Hugo Romero, ha millorat la senyalització de 
dos dels tres hidrants que hi ha al paratge natural de 
la serra de l’ermita. Cal destacar que aquests punts 
serveixen per abastir d’aigua els serveis d’extinció 
d’incendis, per tant oferir una senyalització òptima 
i visible és fonamental per evitar l’estacionament 
de vehicles, així com una fàcil localització per part 
dels agents forestals. Dels tres hidrants, un estava 
degudament protegit i senyalitzat, mentre els altres 
dos no disposaven de cap, i ara gràcies a una ajuda 
de la Diputació de Castelló, s’han pogut senyalitzar.
El regidor de l’àrea, Hugo Romero, ha destacat 
que “aquesta adequació de la xarxa de hidrants 
contribuirà a la millora de la gestió del paratge, 

en aquest cas, per garantir una 
resposta eficient davant d’un 
incendi, una situació que esperem 
no es produïsca mai”. En aquest 
sentit, insistia que “una reacció 
ràpida és fonamental per evitar 
una major propagació del foc 
i amb aquesta senyalització 
s’ajudarà a que les unitats dels 
serveis de seguretat i extinció 
tinguen una millor capacitat de 
resposta, al mateix temps que de 
forma indirecta també ajudarà a 
protegir la conservació de la biodiversitat”.
Aquesta millora de la senyalització dels hidrants 

està recollida dintre del Pla Local de Prevenció dels 
Incendis Forestals, aprovat en sessió plenària el 
passat mes de setembre.

Aquesta iniciativa, que ha permés la contractació de 10 persones aturades 
del municipi, compta amb una subvenció de 120.103,20€ de la Generalitat 
Valenciana i està cofinançada pel Fons Social Europeu

L’Ajuntament de Vinaròs inicia un nou 
programa Escola d’Ocupació Et Formem

L’objectiu d’aquest programa, que es gestiona des 
de l’Agència de Desenvolupament Local, és incre-
mentar l’ocupabilitat de les persones amb dificul-
tats d’inserció laboral o pertanyents a col·lectius 
vulnerables, amb la finalitat de facilitar la seua 
incorporació al treball. Cal destacar que es trac-
ta d’un sistema que combina la formació amb 
l’ocupació, per mitjà de la realització d’accions for-
matives en alternança amb la realització d’obres o 
la prestació de serveis d’utilitat pública o interés 
social.
Durant la signatura dels contractes l’alcalde, Gui-
llem Alsina, ha donat la benvinguda als alum-
nes treballadors i ha destacat que “aquest tipus 
d’iniciatives estan adreçades a persones amb di-

ficultats per a reincorporar-se al 
mercat laboral, amb l’objectiu que 
puguen millorar la seua compe-
tència professional per tenir més 
èxit, al mateix temps que amb la 
feina que realitzen ajuden a des-
envolupar obres municipals”. En 
esta ocasió, l’objecte d’actuació serà l’adequació 
de zones de descans en el carril lúdic en el riu 
Cervol i el manteniment i millora de l’enjardinat i 
arbrat del paratge de l’ermita, així com del parc de 
la Paret Blanca.

Per la seua banda, la regidora d’Ocupació, Maria 
Cano, ha assenyalat que “aquests programes su-

posen un suport molt important per ajudar a les 
persones a incorporar-se al mercat laboral un cop 
finalitzada la formació”. En aquest sentit, comen-
tava que al completar aquest programa, amb una 
durada inicial de 6 mesos, els alumnes aconse-
gueixen un certificat professional de nivell 1 en 
l’especialitat d’activitats auxiliars en vivers, jardins 
i centres de jardineria, que pot obrir noves possi-
bilitats laborals.

Transició Ecològica millora la senyalització dels 
hidrants del paratge de l’ermita
La mesura s’ha dut a terme gràcies a la subvenció de la Diputació de Castelló 
i té la finalitat de garantir una resposta ràpida en cas d’incendi
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Redacció
L’Institut Valencià de Competitivitat Empresarial 
(Ivace), dependent de la Conselleria d’Economia 
Sostenible, ha publicat en el DOGV la convocatòria 
d’un programa d’ajudes a fons perdut per a 
impulsar actuacions de rehabilitació energètica en 
edificis existents, dotat amb un total 25.900.000 
euros.
L’objectiu del programa és donar un impuls 
a la sostenibilitat de l’edificació existent en la 
Comunitat, mitjançant actuacions de millora de 
l’eficiència energètica de l’envolupant tèrmica 
(façanes), a actuacions de millora de l’eficiència 
energètica i d’utilització d’energies renovables 
en les instal·lacions tèrmiques de calefacció, 
climatització, ventilació i aigua calenta sanitària, 
així com actuacions de millora de l’eficiència 
energètica de les instal·lacions d’il·luminació”.
Per a poder beneficiar-se de les ajudes, les accions 
que es realitzen hauran de suposar una millora de 
la lletra de qualificació energètica de l’habitatge o 
edifici que es rehabilite. Aquest augment de lletra 
de qualificació energètica implica que un edifici 
d’habitatges reduirà el seu consum d’energia al 
voltant d’un 30%, segons les dades d’vace Energia. 
Les ajudes seran com a mínim d’un 25% -35% de la 
inversió energètica i eficientment realitzada.
Cal recordar que els habitatges compten amb 
una etiqueta energètica que determina el 
comportament energètic i que abasta de la A ( 
més eficient) a G (menys eficient). El 26% del parc 
d’habitatges de la Comunitat registrat per l’Ivace 
correspon a habitatges amb les lletres F i G, les 
més ineficients, i si s’inclou la lletra e ascendeix a 
un 86%, la qual cosa dóna una idea de l’enorme 
potencial existent en aquest àmbit.
Poden beneficiar-se tant particulars, com 
a comunitats de propietaris, comunitats 
energètiques, empreses explotadores, 

arrendatàries o concessionàries d’edificis, empreses 
de serveis energètics (ESEs), entitats locals i el 
sector públic institucional de les administracions 
públiques.
A més, el programa pretén promoure les actuacions 
realitzades per comunitats d’energies renovables o 
comunitats ciutadanes d’energia, per la qual cosa 
també podran accedir a aquestes ajudes, que a 
més comptaran una ajuda addicional de fins a un 
20%.
Els fons procedeixen del Programa PREE Comunitat 
Valenciana de l’Institut per a la Diversificació i 
Estalvi energètic (IDAE) i la unitat d’Energia d’lvace 
és l’encarregada de convocar, tramitar, gestionar 
i concedir aquestes ajudes en la Comunitat 
Valenciana.

Termini i quantia de les ajudes
El termini per a la presentació de sol·licituds 
s’iniciarà el dia 17 de desembre i finalitzarà el 
pròxim 31 de juliol de 2021. La quantia de les 
ajudes oscil·la entre el 25% i el 35% en funció de la 
mena d’actuació i de l’ús de l’edifici.
A aquesta ajuda es podrà sumar una ajuda 
addicional per criteri social, eficiència energètica 
o per actuació integrada. D’aquesta forma, el 
percentatge d’ajuda pot arribar a aconseguir fins al 
85% del cost.
En el cas del criteri social, l’ajuda es podrà 
incrementar en els edificis d’habitatges de protecció 
pública o situats en les Àrees de Regeneració i 
Renovació Urbanes o Rurals.
Quant a l’ajuda addicional per eficiència 
energètica s’aplicarà en actuacions que eleven la 
qualificació energètica de l’edifici per a obtindre 
una classe energètica A o B, en l’escala de CO?, o 
bé, incrementen en dues lletres la qualificació 
energètica de partida.
Finalment, l’ajuda addicional per actuació 

integrada, s’aplicarà en els edificis que realitzen 
simultàniament la combinació de dues o més 
tipologies d’actuació sempre que una d’elles siga 
sobre l’envolupant tèrmic.
Tindran també dret a ajuda addicional els 
edificis inclosos dins d’una comunitat d’energies 
renovables o una comunitat ciutadana d’energia.

Accions susceptibles de suport
Com a les accions susceptibles de suport, 
s’enquadren en tres categories: millora de 
l’eficiència energètica de l’envolupant tèrmica 
(façanes), millora de l’eficiència energètica 
i d’energies renovables en les instal·lacions 
tèrmiques de calefacció, climatització, ventilació 
i aigua calenta sanitària i millora de l’eficiència 
energètica de les instal·lacions d’il·luminació.
Les actuacions subvencionables incloses en 
cadascuna de les tipologies es poden dur a terme 
en edificis destinats a habitatge unifamiliar, 
residencial col·lectiva d’habitatge, qualsevol altre 
ús (administratiu, sanitari, docent, cultural, etc.)
Així mateix, les actuacions subvencionables es 
podran realitzar en edificis complets existents o 
sobre una o diversos habitatges o locals del mateix 
edifici, considerades individualment o com a parts 
d’un edifici existent.
Amb caràcter general, les actuacions objecte 
d’ajuda han de millorar la qualificació energètica 
total de l’edifici en, almenys, una lletra mesurada en 
l’escala d’emissions de diòxid de carboni (kg CO2 /
m² any), respecte a la qualificació energètica inicial 
de l’edifici.
No seran actuacions subvencionables les que 
realitzen en edificis construïts l’any 2007 o 
posterior, aquells en els quals suposen una 
ampliació, en els quals s’incremente la superfície o 
volum construït o quan comporten un canvi d’ús 
de l’edifici.

El Sindicato STAS ha informado esta semana que 
el Ayuntamiento de Vinaròs ha instalado  dos 
purificadores de aire con filtros hepa en los edificios 
municipales con mayor riesgo, uno en la Central de 
Policía Local y el otro en la Oficina de la OIAC.
Desde este sindicato se ha agradecido esta iniciativa 
del Ayuntamiento, recordando que presentaron 
escrito por registro de entrada dirigido al Concejal 
de Recursos Humanos del Fernando Juan en el que 
justificaban mediante informes de la OMS y de 
otras organizaciones científicas, la necesidad de 
adaptar las instalaciones municipales a la nueva 
situación derivada de la pandemia.

“Se hacía hincapié en las nuevas evidencias 
relacionadas con la propagación por aerosoles de 
la COVID-19, por lo que se solicitaba un estudio 
de la calidad del aire de los edificios municipales 
y la instalación de filtros hepa en los mismos. 
Desde este Sindicato nos alegra comunicar que la 
administración local ha tenido a bien hacer caso a 
las peticiones efectuadas”, señalan.
El Concejal de Recursos Humanos Fernando Juan 
se ha comprometido a estudiar la calidad del aire 
en estas dependencias municipales e instalar 
los medios necesarios para que los trabajadores 
municipales y los ciudadanos que allí acudan, 

puedan hacerlo de la manera más segura posible.
“Desde este Sindicato seguiremos luchando para 
que estos medios, en la medida de lo posible, y en 
función de las necesidades, se extiendan al resto 
de edificios municipales, extremo que confiamos 
que llegue a buen puerto teniendo en cuenta la 
predisposición por parte de la Administración 
Local”, concluyen desde el Sindicato STAS.
Cabe recordar que en el último pleno se aprobó 
por unanimidad una moción presentada por 
el Grupo Municipal Ciudadanos para proceder 
a la instalación de estos purificadores en las 
dependencias municipales.

Ivace Energia destinarà 26 milions d’euros per a sufragar actuacions 
de rehabilitació energètica en els edificis de la Comunitat

Es donen suport a les mesures d’eficiència energètica en façanes, instal·lacions tèrmiques i il·luminació que comporten una millora de 
la lletra de qualificació energètica

Poden accedir particulars, comunitats de propietaris, comunitats energètiques i empreses explotadores, arrendatàries o concessionàries 
d’edificis, entre altres

El Sindicato STAS agradece al Ayuntamiento la instalación 
de filtros HEPA en la OIAC y la Policía Local
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L’Ajuntament de Vinaròs ha dut a 
terme les tasques de fresat i asfalt 
amb aglomerat semi-fred de la 
plaça Salines A. Aquest espai està 
situat vora l’antiga N-340, entre el 
carrer Salines A i l’ermita de Sant 
Roc. L’empresa EIFFAGE ha sigut 
l’encarregada de realitzar aquests 
treballs de millora, per un import 
de 25.068,05, IVA inclòs, amb fons 
propis de l’Ajuntament.
La regidora d’Obres i Serveis, 
Carmen Morellà, ha destacat que 
“amb aquestes obres finalitzades, 
ara els operaris municipals acabaran 
d’adequar la plaça amb feines de 
pintura i senyalització”. En aquest 

sentit, insistia que “amb aquesta 
millora de la plaça Salines A s’oferirà 
una major seguretat viària per a 
les desenes de persones que cada 
dia circulen per aquesta zona per 
accedir al centre de la localitat”.
Per la seua banda, l’alcalde Guillem 
Alsina ha assenyalat que “la millora de 
l’espai urbà ha sigut possible gràcies 
a la bona disposició dels veïns de la 
zona, així també com dels serveis 
tècnics municipals, que han pogut 
desbloquejar una situació que es 
venia arrossegant des de fa algunes 
legislatures, per posar en marxa per 
fi aquestes feines d’adequació tan 
demandades pels veïns”.

Redacció
Totes i tots som Vinaròs (TSV) ha llançat un concurs 
que busca dinamitzar el comerç local. El premi per 
al guanyador serà un val de 100 euros per comprar 
als comerços de Vinaròs.
Es pot  participar des del compte @
totsitotessomvinaros a Instagram, penjant una 
fotografia de la  compra en un comerç de Vinaròs 
amb el hashtag #compralocal, o consumint algun 
producte en algun dels bars i restaurants de la 
localitat.

Les bases del concurs es poden consultat a la 
publicació del sorteig.  El concurs acaba el dia 21 
de desembre a les 00:00 h.  El 22 de desembre TSV 
anunciarà el guanyador. 

Des del partit s’ha argumentat que “el consum 
contribueix a millorar la qualitat de vida de les 
persones, ajudant les societats a desenvolupar-se. 
No obstant, estem veient cada vegada més com 
els grans mercats i les multinacionals es mengen 
els comerços locals, sobretot en ciutats xicotetes 

com Vinaròs. El consum de masses, tal i com el 
coneixem, està motivat pel preu i el màrqueting, 
sense pensar què hi ha darrere realment. En canvi, 
el comerç local té un gran potencial en altres sentits, 
ja que genera comunitat, identitat i pertinença. 
Aquest any, molts comerciants estan patint les 
conseqüències directes de la pandèmia. Nosaltres, 
com a consumidors de Vinaròs, tenim el poder de 
decidir a quin tipus de comerç recolzem. Està en les 
nostres mans ajudar als nostres, al petit comerç, als 
veïns”.

L’Ajuntament millora l’asfalt de la plaça Salines A
L’actuació era una reivindicació de fa molts anys dels veïns de la Costa Sud que per fi s’ha pogut materialitzar i garantirà una major seguretat viària 

TSV programa un concurs per ajudar a dinamitzar el comerç local 
Es pot participar fins al 21 de desembre i el premi per al guanyador serà un val de 100 euros per comprar als comerços de Vinaròs
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SOCIETATCULTURASOCIETAT
I  ARA  TOCA APROPAR-SE A  MART (VI)
Francisco Amat, biòleg

Fotos: TIANWEN 1,  PERSEVERANCE

I fins ara només hem parlat de la superfície del planeta 
Mart a l´hora de cercar rastres de vida, quan poden 
existir, si més no, sota terra.  Del seu nucli planetari 
s´irradia calor, com a la Terra, donat que es un planeta 
rocós, per tant, sota la superfície, amb un ambient 
mes temperat, invisible des de fora, podria haver-hi un 
ambient més humit i amb vida microbiana.  Si això no 
es pot descobrir a partir de les dades obtingudes de 
la tasca encarregada als “rovers” dotats de sofisticats 
equips científics enviats a Mart des de la Terra, s’haurà 
d´esperar fins anar-hi “en persona”, objectiu en el 
que ara mateix estan embolicats equips de recerca 
astrobiològica dels països mes potents i atalentats 
científicament.
Amb els resultats obtinguts fins ara sobre Mart es pot 
dir sense massa dubtes que se´n sap mes d´ell que 
de la Lluna. Fa dos anys es va conèixer la presencia 
d´aigua salada al pol sud, i el    radar MARSIS del mòdul 
orbital MARS EXPRESS de la ESA (2003) ha verificat, 
entre 2012 i 2019, la existència d´aquell gran llac i de 
tres mes. Aquests llacs es distribueixen en una àrea 
d´uns 75.000 km2, i el més gran dels llacs te uns 30 km 
de llarg i 20 km d´ample. Les senyals d´alta reflexivitat 
del radar confirmen la existència de masses d´aigua 
líquida atrapades sota capes de gel de mes d´un km 
de gruix. Aquests resultats s´han publicat a la revista 
Nature Astronomy  el 2020.
 Pot ser es trobi mes aigua en les missions que en 
aquest 2020 s´han enviat a Mart, però la creença 
general és que ha tingut d´haver-hi molta més aigua. 
Tornem amb la pregunta...On ha anat a parar aquesta 
aigua? Pot ser que durant molts milions d´anys, 
l´aigua, com vapor, hagi passat a l´atmosfera, i a la part 
alta de l´atmosfera les molècules d´aigua son molt 
vulnerables a l´acció destructiva de les radiacions 
ultravioleta i dels raigs còsmics. Així es descompon en 
les molècules simples de H2 i O2, i en traces d´ozó O3. 
Les molècules d´hidrogen son molt menys pesades 
que les d´oxigen i ozó, i degut a la poca gravetat de 
Mart, i al vent solar, poden escapar a l´espai exterior. 
Durant els 3000 o 4500 milions d´anys d´existència de 
Mart, el hidrogen haurà desaparegut, però l´oxigen 
s´ha acumulat oxidant tot el ferro de la superfície del 
planeta, el que li dona el típic color roig.
Hi ha prou debat entre especialistes sobre si es 
tracta d´aigua, doncs molts son de l´opinió de que 
hi ha poc calor subsuperficial per convertir el gel en 
aigua per sota del gel; altres creuen que sols pot ser 
fang, d´acord amb les dades aportades pels equips 
de la sonda orbital Mars Shallow Radar del MARS 
RECONNAISSANCE ORBITER de la NASA, enviat a Mart 
l´any 2005.
També s´ha dit que el tipus d´atmosfera minsa de 
Mart no permet la existència d´aigua liquida en 
superfície degut a la baixa pressió atmosfèrica, però 
un possible romanent d´aigua, de quan fa mils de 
milions d´anys hi havia llacs i mars a Mart, podria 
haver quedat retingut sota la superfície degut a 
una possible activitat geotèrmica, i en aquest llocs 
hi podria haver vida, com passa a la Terra en llacs 
subglacials de la Antàrtida. Ara es precís saber quan 
salada es aquesta aigua, i quines sals hi predominen, 
doncs a la Terra sabem que hi ha vida en salmorres 
cinc vegades mes denses que l´aigua de mar (aigua 
de mar: 35-37 gr. de sal/ litre), però si es supera la 
salinitat fins mes de 10 vegades, la vida ja es prou 

difícil, suportable pràcticament no mes per algunes 
microalgues halòfiles i els arquibacteris (Arquea) 
mencionats anteriorment.
Aquesta atmosfera marciana sembla que no ha 
sigut sempre tan minsa i polsosa, doncs es creu que 
molt abans va respondre a un clima mes humit i 
temperat. Però sembla que Mart va perdent mes de 
100 grams per segon de matèria atmosfèrica, degut 
al bombardeig constant del vent solar, que arrossega 
els gasos cap l´espai exterior modificant l´atmosfera 
constantment. Segurament va ser tan poderosa 
com la de la Terra, però formada essencialment de 
gas carbònic (CO2), gas que s´ha anat perdent, i com 
que es un poderós gas hivernacle, la seva pèrdua 
explicaria les baixes temperatures del planeta roig.
Dit tot això sembla que hi haurà que esperar a 
l´arribada de les missions  xinesa TIANWEN-1 i 
nord-americana PERSEVERANCE, llançades a 
l´espai el 23 i 30 de juliol de 2020, respectivament, i 
que tenen la seva arribada a Mart el proper mes de 
febrer de 2021, amb la instal·lació de mòduls orbitals 
i de ròvers d´amartizatge proveïts amb equips 
sofisticats per estudiar i comprovar una ample sèrie 
d’incògnites que avui dia son comunes en tots els 
programes d´exploració de Mart, i que ja hem descrit 
anteriorment, però curiosa i sorprenentment, el 
primer intent aquest 2020 ha sigut protagonitzat per 
els Emirats Arabs Units (EAU) (¡¡)
El 20 de juliol els EAU han enlairat el primer MISSION 
HOPE MARS, en col.laboració  amb les universitats 
americanes de Colorado (Boulder), de California 
(Berkeley) i Estatal de Arizona. El coet impulsor es un 
H-2 A fabricat per la companyia japonesa Mitsubishi 
Heavy Ind., i d´acord amb la col·laboració de la 
Agencia Japonesa d’Exploració Aeroespacial (JAXA), 
doncs el llançament s´ha fet des de la base japonesa 
de Tanegashima.
 Doncs sí, sorprenentment la Agencia Espacial dels 
Emirats te un notable programa de reconeixement de 
Mart: “Hope” (Al Amal = Esperança), en marxa des 
de fa uns 6 anys, i el primer resultat es el llançament 
d´un satèl·lit orbital amb fins meteorològics, que vol 
estudiar el clima marcià i l´atmosfera, amb intenció 
d’albirar la pèrdua d´oxigen i de hidrogen cap al 
espai exterior, deguda a la dèbil atmosfera marciana.  
Aquest satèl.li farà un estudi que durarà 1 any marcià, 
equivalent a 2 anys terrestres.  La distancia a recórrer 
des de la Terra es de 493,5 milions de Km i el viatge 
durarà 200 dies, amb arribada a la orbita marciana el 
proper mes de febrer 2021.
 El 23 de juliol la China Aerospace Science and 
Technology Corporation (CASC) inicia la CHANG 
ZHENG 5. MARS  MISSION TIANWEN-1 (“Preguntes 
celestials”), amb un llançament exitós des de la base 
instal·lada a la illa de Hainan. Xina ja havia intentat 

una missió a Mart (Yinghuo-1) el 2011, conjuntament 
amb Rússia, però el coet rus no va poder sortir de la 
gravitació terrestre  i es va cremar parcialment en la 
nostra atmosfera i altres restes varen caure a l´Oceà 
Pacífic prop de les costes de Xile.
Aquesta missió pretén fer tot d´un cop els tres 
objectius habituals: Orbitador, Mòdul d´aterratge 
i lliurament d´un rover explorador i laboratori, el 
que altres missions d´altres països pensen fer pas a 
pas. El rover porta 2 càmeres, un radar d´exploració 
subterrània, un detector de camp magnètic, 
comptadors i analitzadors de partícules magnètiques 
i iòniques, etc.
Intentarà aterrar a la regió Utopia Planitia, en la part 
mitja nord del planeta, on ja la Viking 2 de NASA (1976) 
hi va trobar una enorme capa de gel d´aigua tan gran 
com el llac Superior (Grans Llacs, USA/Canadà).  Cal dir 
que la URSS també va fer el seu intent el 1971, però 
varen perdre el contacte amb el seu mòdul al cap de 
pocs minuts.
El 30 de Juliol. la NASA americana posa en marxa 
el seu programa Mars 2020, amb el llançament del 
PERSEVERANCE, amb un coet  Atlas V541. Unit 
Launch Alliance.
Com és habitual es llença  des de Cap Cañaveral, 
Florida,  impulsat per un coet Atlas V per superar 
la primera fase (“escape burn”). Un cop superada 
la primera fase, la segona serà impulsada per un 
Centaur mitjançant combustió d´hidrogen.  El viatge 
durarà set mesos, fins el 18 de febrer 2021, per arribar 
al cràter Jezero, un cop superats els famosos “set 
minuts de terror”, en entrar a l’atmosfera marciana 
a uns 19.312 km /h, on la càpsula haurà de resistir 
els 2370oC ocasionats per la fricció, i aleshores el 
anomenat “sky-crane”, frenat per coets, depositarà 
l´equip sobre la superfície marciana. Allí es lliurarà 
el rover  ( 2.400 milions de US$). Recollirà mostres 
que seran envasades curosament, transportades a la 
capsula que, dotada d´uns coets, en el seu moment 
pujarà fins la orbita marciana, on un vol de l´Agencia 
Europea la capturarà i la tornarà a la Terra el 2031.. 
També provarà tecnologies que mes tard podran ser 
utilitzades per els astronautes, especialment sobre 
com extraure oxigen de la tènue atmosfera marciana, 
formada essencialment per diòxid de carboni.  
Lliurarà un helicòpter experimental (80 milions US$) 
que podrà volar sobre la superfície de Mart.
Sembla doncs que s’ha reforçat l´interès per arribar 
a Mart, es coneix molt d´ell a hores d´ara, i això serà 
superat amb els projectes actuals. Serà fàcil fer-hi 
arribar vehicles de recerca a curt terme, però quan 
s´hi podrà arribar fàcilment i instal·lar.si en colònies 
col·lectives ??. 
Cal dir que això ja s’està plantejat experimentalment, 
com veurem en el proper capítol.
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JOVES AMB EMPENTA

Ester Miralles:  
“La passió, la constància i el treball són els valors 
més importants per a aconseguir l’èxit”

Ester Miralles és ballarina pràcticament des que va nèixer. Als seus 23 anys, 
forma part de la companyia de dansa “Jeune Ballet Européen” de París. Ser 
ballarina és un camí força  exigent per la manca d’oportunitats, però ella 
està convençuda de voler donar a conèixer el llenguatge de la dansa tan 
lluny com pugui. 

Laia Casanova

Què t’aporta la dansa?
Després de tants d’anys vivint agafada de la seva 
mà, és difícil descriure amb paraules tot allò el 
que m’arriba a donar la dansa. Si hagués d’escollir 
una paraula d’entre totes, diria que “Llibertat” és 
la perfecta. La dansa m’aporta el camí a la llibertat 
d’expressió allà on estigui, tant a escena com a 
l’aula. En essència, la dansa em fa ser conscient, 
sentir-me viva.
Quan vas començar a ballar?
Sincerament mai he sabut donar una data o edat 
exacta a aquesta pregunta. Sempre m’han dit que 
dins del ventre ja preparava les meves coreografies. 
Però va ser  a partir dels tres anys quan vaig 
començar amb el ballet clàssic i la gimnàstica 
rítmica.
I quan vas tenir clar que volies dedicar-t’hi 
professionalment, que volies ser ballarina?
Des de ben menuda he estimat ballar dalt d’un 
escenari i sobretot, poder viure d’allò que m’ompli 
verdaderament. El fet de voler dedicar-m’hi 
professionalment ha estat lligat sempre al suport 
constant de la meva família i amics. Ells sempre 
m’han ajudat a prendre bones decisions com, per 
exemple, estudiar el Batxillerat d’Arts Escèniques a 
Tortosa, que va ser un punt clau per a començar a 
definir els meus objectius. Més tard, iniciat el grau 
professional de dansa clàssica al conservatori, vaig 
acabar de descobrir i creure amb la meua meta.

“Una vegada he anat creixent i sortint a 
descobrir món, m’he adonat que t’has 
d’adaptar i ser flexible a cada moment 
per arribar lluny. Aconseguir la versatilitat 
és un dels aspectes més importants d’una 
bona ballarina”
Consideres que ser ballarina és un camí difícil?
El camí d’un/a ballarí/na és un camí exigent i 
complet de sacrificis. La passió, la constància i 
el treball són els valors més importants per a 
aconseguir l’èxit. Aquest camí també depèn molt 
de l’entorn de cadascú. El món de la dansa és 
verdaderament inestable, i sense ajuda moral 
i/o econòmica de familiars o amics és molt 
difícil sobreviure. Desafortunadament, les 
oportunitats són escasses i has d’armar-te 
d’actitud positiva i autoconfiança per a seguir 
endavant dia a dia. La dansa exigeix tant d’un 
mateix que com no treballes amb il•lusió i 
passió, acaba convertint-se en un sofriment i 
en un camí absolutament contraproduent.
Ballet clàssic, dansa contemporània o Jazz?
Sincerament sóc igual de feliç ballant tant ballet 
clàssic, dansa contemporània com jazz. És cert que 
sempre he tingut interessos més enfocats a la dansa 

clàssica, perquè ha sigut l’especialitat en què m’he 
format, però una vegada he anat creixent i sortint 
a descobrir món, m’he adonat que t’has d’adaptar 
i ser flexible a cada moment i circumstància per 
arribar lluny. Aconseguir la versatilitat és un dels 
aspectes més importants d’un/a bon/a ballarí/na. 
La meva trajectòria en dansa és una carrera de vida, 
en què prima l’enriquiment constant, sigui de l’estil 
que sigui.

Vas formar-te com a ballarina al Conservatori 
Professional de Dansa de Riba-Roja de Túria a 
València però... I després?
Un cop graduada de la formació professional  en 
dansa clàssica al Conservatori de Riba-Roja de 
Túria, vaig tindre l’oportunitat de presentar-me 
a una audició per formar part del “Jeune Ballet 
Européen”, companyia de dansa resident a París i 
entrar com alumna a l’escola d’aquesta companyia: 
“Académie Internationale de la Danse”. Considero 
que aquestes grans oportunitats com aquestes no 
s’han de deixar perdre mai.

“A Espanya, hi ha més accessibilitat a la 
dansa, tenim una gran “xarxa” d’escoles 
i conservatoris públics que ofereixen 
formació. El problema apareix quan la gran 
majoria de ballarins han de sortir del país 
per a viure del que han desitjat tota la vida.”
Com és el teu dia a dia allà?
La meva jornada laboral comença a les 8:30 h amb 
les classes de dansa clàssica, dansa contemporània 
i jazz. Després de dinar, comencem amb els assajos 
de la companyia per a l’actuació programada de 
la setmana, fins a les 17:00 h. Normalment, una 
nit per setmana actuem al teatre amb 

l’espectacle 
ar t íst ic 

de la 

companyia nomenat “PUZZLE”. Si no tenim 
espectacles programats, sovint rebem tallers 
o workshops de coreògrafs reconeguts 
internacionalment.
Com valores la situació de la dansa a Espanya? 
Creus que la repercussió que té sobre la població 
és similar a la d’altres països?
És difícil respondre amb poques paraules a 
aquesta pregunta tan intensa. Per una part i 
respecte a l’ensenyança de la dansa a Espanya  en 
comparació als altres països, considero que hi ha 
més accessibilitat - econòmicament parlant - ja que 
tenim una gran “xarxa” d’escoles i conservatoris 
públics que ofereixen formació en dansa. Aquesta 
és una grandíssima eina social per al futur de què 
podem estar orgullosos. El veritable problema 
apareix quan la gran majoria d’alumnes ja formats 
artísticament, han de sortir del país per a viure 
d’allò que han desitjat tota la vida. A Espanya no 
hi ha suficients oportunitats laborals per  tants 
talents. Hi ha una gran diferència amb la resta de 
països europeus quant a carència de companyies, 
espectacles i projectes artístics, perquè no hi 
ha un govern sòlid que fomenti i inverteixi amb 
art i cultura. És cert que si mirem anys enrere, 
Espanya ha evolucionat molt culturalment, però en 
referència a la  dansa, encara hi ha un gran camí 
per recórrer. 
Durant el confinament, a Espanya el món de 
l’art va ser un dels sectors més afectats i, en 
conseqüència, els artistes van rebre diferents 
ajudes per suplir la paralització de la seva 
activitat. Com ho vau viure a França?
Després que el president de la república declarés el 
desconfinament prolongat per fases, les escoles de 
dansa i els teatres van ser dels primers establiments 
a reprendre la seva activitat, evidentment dins de 
les mesures de sanitat acordades. Jo vaig tenir la 
gran sort de poder tornar a les meues classes de 
manera presencial i seguir amb la formació. Aquí 
a França i especialment a París, la gent acudeix al 
teatre a veure espectacles de dansa en la mateixa 
freqüència que va al cinema a veure una pel•lícula. 
No és d’estranyar llavors, que el món cultural hagi 
estat un dels primers sectors, en continuar amb la 
seva pràctica.
I mirant al futur... On t’agradaria arribar?
Sincerament, encara no tinc clar un lloc definitiu al 
qual m’agradaria arribar. Sé el que vull aconseguir, 
però no la manera o el mitjà en què fer-ho. 
M’agradaria transmetre als altres el que visc 
quan ballo, és a dir, fer arribar i compartir l’art 
de la dansa allà on em trobi. Invertir tot el que 
calgui per a donar a conèixer este meravellós 
llenguatge universal. Estic convençuda que 
si tots el coneguéssim amb més profunditat, 

viuríem en un món amb més accessibilitat a l’art, i 
aquest món seria un altre, un món més humà.
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El invitado quE no va a 
faltar Estas navidadEs

Llevamos ya semanas con la 
intriga de cómo nos vamos 
a organizar estas Navidades. 
Ya está claro. Diez personas 
máximo y si puede ser, de 

la misma burbuja. Y estos días, muchos le dan 
vueltas entre lo que les dice la cabeza y lo que les 
dice el corazón. 
No hay que bajar la guardia con las medidas de 
prevención, cuantas más mejor. Si vas a juntarte 
con no convivientes, te traigo una serie de 
recomendaciones que te pueden ser útiles. 
Para minimizar las posibilidades de contagio, los 
que se van a reunir, no se deberían reunir con 
gente diferente la semana previa al evento. Y si lo 
hacen, manteniendo estrictamente las medidas 
de seguridad. Además sería recomendable que si 
vas a reunirte con no convivientes, que siempre 
sea con los mismos, y no mezclarte con otras 
burbujas. 
Algo que ya tenemos que tener interiorizado es 
la limpieza de manos, el uso de mascarilla y la 
distancia. Lo ideal es hacerte un neceser covid, 
con un gel hidroalcohólico y un par de mascarillas 
(dentro a su vez, de una bolsa). Tenerlo a mano 
siempre para guardar la mascarilla de manera 
correcta y no dejarla por la mesa o en el codo. 
En cuanto a la distancia, intentad mantener 
en la medida de lo posible distancias entre 
comensales. Una idea, organizad la mesa de 
manera que los convivientes estén juntos y en 
frente. 
Hablando de la mesa, este año mejor no sacar el 
ajuar completo. Las servilletas, mejor de papel. 
Tampoco es recomendable compartir nada, 
no poner platos en el medio de la mesa para 
que la gente se vaya sirviendo. Mejor servir los 
platos de manera individual desde la cocina. 
Esta medida quizás es la que más nos convenga 
para no comer mucho más de la cuenta, como 
suele ocurrir con el picoteo. Una vez acabada la 
comida y la cena, ponerse la mascarilla. Que esto 
también nos va a venir muy bien para evitar los 
viajes a la bandeja de turrón cada dos por tres. 
En la cocina también tenemos que mantener las 
recomendaciones. Aunque se esté sólo, cocinar 
con mascarilla por precaución. 
Sabemos que al aire libre bajan significativamente 
las posibilidades de contagio, por lo que lo 
ideal sería hacerlo así. Teniendo en cuenta que 
estaremos a finales de Diciembre resulta un poco 
difícil. Dentro de casa, permitir la ventilación 
abriendo las ventanas. Así que este año nos 
tendremos que abrigar un poco más que de 
costumbre. ¡Que corra el aire!.
Estamos todos hartos de esta situación y tenemos 
unas ganas locas de poder estar con nuestros 
seres queridos. Pero hay que ser responsable y 
llevar a cabo las medidas de restricción. Lo que 
sembremos ahora lo recogeremos en un tiempo. 
Por lo que si queremos de verdad abrazar y 
besar más adelante, ahora no lo debemos hacer. 
Porque habrá un invitado indeseable que no 
faltará en algunas casas...

Carla Escuder. Farmacéutica i Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

Presentació per al diaconat permanent a la parròquia Santa Magdalena de 
Vinaròs el dia 7-12-2020 de Juan Manuel Borrás Montroig
Foto: Aparicio
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Els passats dies 7 i 12 de desembre, en el context 
de la Fira de la Xocolata i dolços tradicionals 
dedicada a Lluis Santapau i celebrada al Passeig, 
es van realitzar un seguit de visites guiades 
experiencials temàtiques sobre la històrica 
vinculació entre Vinaròs i la xocolata. 
La iniciativa de la Regidoria de Promoció de la 
Ciutat i Interés Turístic i realitzada per Explora 
Maestrat, va recuperar la memòria més dolça 
de Vinaròs, una història xocolatera de gairebé 
200 anys. 
L´itinerari guiat va recórrer els escenaris de 
les nombroses fàbriques de xocolata i punts 
de venda que es trobaven a la zona centre, 
des de la pionera fàbrica de Gombau, que en 
1785 es va inaugurar, convertint-se en una de 
les primeres a Europa, fins la darrera a tancar, 
la mítica fàbrica de Serret, passant per altres 
menys conegudes com les d´Adell, Martorell, 
Franco, Facund Fora...etc. 
Un temps que ens evoca la històrica tradició 
comercial vinarossenca, una indústria que es 
nodria del cacau provinent de les explotacions 
americanes i que va abastar el seu auge al 
primer terç del segle XX, quan fins i tot es va 
crear la societat obrera “La Unión” per defensar 

els interessos del puixant gremi xocolater 
vinarossenc. 
Altre dels escenaris que es va recórrer va 
ser el Carrer Sant Jaume, on va nàixer Lluis 
Santapau i Egea (1906-1993), vinarossenc il 
lustre i pioner en la introducció de la tècnica 
de les figures de xocolata aplicades a les 
mones de Pasqua. També es va fer esment a la 
Confiteria Bover, regentada per la germana de 
Santapau i on el jove pastisser va aprendre la 
tècnica abans de desplaçar-se a Barcelona, on 
desenvoluparia gran part de la seua carrera. 
Santapau va saber elevar la pastisseria a un 
nivell artístic mai vist abans, revolucionant 
el sector i obtenint nombrosíssims premis i 
reconeixements. 
L´experiència va finalitzar amb un tast 
degustació de xocolates de diversos tipus i 
èpoques històriques, així com en un agraïment 
a tots aquells veïns xocolaters que han fet 
possible l´experiència al compartir la seua 
experiència, a Lluis Santapau, a la Fundació 
Caixa Vinaròs, etc. 
Us recomanem que estigueu molt atents a les 
xarxes socials de Turisme Vinaròs per informar-
vos de les properes experiències previstes.

Vinaròs recupera la seua tradició xocolatera 
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E.Fonollosa
Cati Plana, de Figueres i Pau Puig, de Vinaròs, estrenen el 
disc de música tradicional “Tretze vares”, segons ens han 
donat a conéixer els propis autors. “Tretze vares” és una 
tria amable i propera de diferents gèneres de la música 
tradicional dels Països Catalans: temes anònims prou 
emblemàtics però també utilitzant algun tema d’autor 
que els enamora i que és fidel al gènere que representa. 
És una proposta musical amb arranjaments senzills, 
gairebé minimalistes, buscant el treball dels detalls, de 
les petites coses i maneres de tocar poc habituals en els 
seus instruments. Cati Plana i Pau Puig toquen l’acordió 
diatònic, la dolçaina en Fa i el bansuri (flauta travessera de 
canya), com remarca l’esmentat segell discogràfic.
El primer projecte que Cati Plana i Pau Puig van fer 
plegats va ser “Els 3 peus del Gat”, un treball a trio (acordió 
diatònic, dolçaina en G i contrabaix) que van enregistrar 
el 2015. Dos anys més tard, els dos músics van anar al 
Quebec per participar en el festival Carrefour mondiale de 
l’accordéon. Per a aquella ocasió van seleccionar un seguit 
de gèneres musicals dels Països Catalans i, d’aleshores 
ençà, han anat polint i arranjant aquest repertori que ara 
ens presenten: jota, bolero, dansà, contrapàs, cançó de 
bressol, rumba, sardana curta, ball de noces, fandango, 
ball pla i corranda, contradansa, havanera i vals.
Aquest disc s’ha enregistrat de la manera més casolana 
possible, a casa del Pau i amb un sol micro. Per a les 

mescles i el màster han comptat amb la col·laboració d’en 
Pau Vinyoles.
Cati Plana (Figueres, 1976)
Professora d’acordió diatònic a l’Esmuc, al Centre Artesà 
Tradicionàrius, a l’Aula de Música Tradicional i Popular 
de Tortosa, a l’Aula de Sons de Reus i a l’Escola Folk del 
Pirineu.
Ha treballat en la investigació etnomusicològica per a la 
Fundació Privada Artur Blasco. Darrerament ha publicat 
el segon volum de la col·lecció Balls i danses del Pirineu 
(C.A.T. Edicions) i en prepara el tercer.
Ha tocat en diferents grups: Acordionistes del Pirineu, Sol 
de Nit i duet amb en Marc Egea. Actualment forma part 
dels projectes: Heura Gaya, Els 3 peus del Gat, Marsupialis, 
El Pont d’Arcalís, Tren Seeger, Adolfo Osta i La Viu-viu.
 Pau Puig (Vinaròs, 1973)
Professor de dolçaina, gralla, tarota i sac a l’Aula de Sons 
de Reus i l’Aula de Música Tradicional i Popular de Tortosa 
i coordinador de les Jornades Sincròniques.
 Titulat per l’ESMUC en música tradicional, especialitat de 
dolçaina i amb un llarg bagatge en el món de la música 
tradicional tant de carrer com de concert.
Ha col·laborat amb Tresmall, Aljub, La Beniterrània, Xarxa 
Teatre, Projecte SoCatalà-LO RIU, Miquel Gil, Marcel 
Casellas, Carles Santos, Tazzuff, Alm, etc. Actualment toca 
amb Ganxets, A Vore, QuatreQuarts, Xarop de Canya, 
Solk, la Suterranya i Els 3 peus del Gat.

Salvador Quinzá Macip
Supongo que muchos pensábamos que esta navidad 
nos quedaríamos sin conciertos corales, y más con el 
problema que estos conciertos conllevan al expulsar 
micro partículas de saliva hacia delante de cada coralista, 
pero…al menos yo, me equivoqué. Me equivoqué y no 
saben Vds. cómo me alegro.
El pasado sábado día 12 del presente mes, a las 20 horas 
y en la arciprestal de “La Asunción” de nuestra ciudad, 
tomándose todas las medidas de seguridad se realizaba 
este que fue un excelente concierto de música coral a 
cargo de los ya menos “juveniles” de la Coral Juvenil “Sant 
Sebastiá” de nuestra ciudad.
El concierto estuvo presentado por Anna Fibla Pauner, 
Concejala de Desenvolupament Local (Agricultura, 
Pesca, Comerç) i Cultura i Patrimoni, la cual en su 
presentación comentaba que para ella era toda una 
alegría y un honor, el poder presentar este concierto. 
Nos fue presentando uno a uno los siete “cantaires”, 
más el pianista Juanvi Lladosa y el director Carlos Vives. 
Hizo un pequeño “currículo” de cada uno de los nueve 
componentes que estaban posicionados en el altar 
central de “La Asunción”. A la presentadora le acompañó 
también Marc Albella Esteller   Concejal de Promoció 
de la Ciutat, Interés Turístic, Projecció Festiva i Relacions 

Institucionals.
Los que tuvimos la suerte de verlos y escucharlos, por 
cierto, nos encontramos componentes de otras corales 
de nuestra ciudad, vivimos algo más de una hora de un 
excelente concierto. Estuvo dedicado a la música sacra 
y religiosa y constó de dos partes, la primera con piezas 
anteriores al s. XX y la segunda a partir de este siglo.
Con los ojos cerrados y estando por la interpretación 
musical, parecía con aquellas voces mixtas, y con el 
acompañamiento del teclado, que unos estuviera en el 
cielo.
Todos los componentes interpretaron portando 
mascarillas negras, cosa sumamente difícil para 
interpretar la música coral, y con un completo concierto 
que tuvo dos partes. Se realizó el descanso necesario, ya 
que debe ser muy agobiante el cantar con la mascarilla, 
y más las piezas que interpretaron.
Las piezas que interpretaron fueron las siguientes:

>> PRIMERA PART: 
>> 1-Ave Maria....Arcadelt (1507-1568) 
>> 2-Il bianco e dolce signo.....Arcadelt 
>> 3-Weep, O Mine Eyes....John Bennet (1575-1614) 
>> 4-Ave Verum....Mozart (1756-1791) 
>> 5-Ave Maria....Charles Gounod (1818-1893) 

>> 6-Cantique de Jean Racine...................G. 
Faure(1845-1924). 
>> SEGONA PART Segle XX 
>> 1-O Sacrum Convivium....Luigi Molfino (1916-2012) 
>> 2-Al•leluia “Solemnitas”....Vte. Garcia Julbe” (1903-
1997) 
>> 3-Aleluya...Leonard Cohen (1934-2016) 
>> 4-Sant, Sant, Sant....Rossend Aymí (n. 1940) 
>> 5-Esta tierra....Javier Busto (1949) 
>> 6-Mother of God, here I stand....John Taverner (1944-
2013) 
>> 7-Cançó de bres per a una princesa negra....A. 
Rodríguez Sabanes (n. 1957) 
>> 8-A Gaelic Blessing....John Rutter (n. 1945)
Por lo tanto, solo me queda el felicitar a la coral, a Juanvi 
y a su director Carlos Vives, esperando no sea este el 
último concierto que se nos ofrezca en estas fechas, cosa 
que nos iría muy bien para levantarnos el ánimo con este 
triste tiempo de pandemia. Por ejemplo se podría realizar 
un concierto de nadales o villancicos como Vds. quieran. 
Esta coral en su día, ya grabó un CD de villancicos, el cual 
es pieza obligada para mi, en nuestras fiestas navideñas.
Repito, mis felitcitaciones a la “flor y nata” de las voces 
corales vinarocenses y benicarlandas y a su director, a la 
espera de poder escucharles lo más pronto posible.

Excelente concierto de la Coral Juvenil “Sant Sebastià” 
en la arciprestal de “La Asunción”

Presentó Anna FiblaMomento de la actuación

Cati Plana, de Figueres i Pau Puig, de Vinaròs, 
estrenen el disc de música tradicional “Tretze vares”
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X. Flores
La regidora de Cultura i Patrimoni, Anna  Fibla, 
va presentar dimarts la programació 
cultural per a aquestes dates nadalenques, 
que tindrà lloc del 23 de desembre al 2 de 
gener.  Fibla  va insistir que la programació ha 
estat elaborada “seguint amb l’estricte protocol 
per a promoure una cultura segura i necessària 
per a seguir endavant malgrat l’adversitat”. 
 
Sota el nom de “En  petit  comitè”, degut al 
reduït aforament per les restriccions sanitàries, 
el programa aposta per la música i el cant a 
l’auditori municipal. Així, el 23 de desembre està 
prevista l’òpera d’Èlia Casanova i la  Tendresa, el 
diumenge 20 de desembre se celebrarà en la carpa 
del  Atlàntic  el tradicional concert de Nadal de La 
Alianza, el 27 de desembre un concert de nadal 
de la  Colla  de  Dolçaina  i  Tabal  de Vinaròs i del 
grup de folk i música tradicional valenciana,  Solk. 
Finalment, el dissabte 2 de gener serà el torn 
del viatge sonor de l’israelià  Ravid  Goldschmidt. 
 
Fibla  va recordar que les entrades són gratuïtes, 
però que l’auditori degut a les estrictes mesures 
sanitàries que cal complir està reduït a un 
aforament de 75 butaques. “Malgrat això, hem 
posat els ingredients d’il·lusió i esperança per a 

continuar apostant per la música antiga, popular i 
tradicional per a aconseguir una recepta perfecta 
per al futur sense covid”, va assenyalar Fibla.
Les entrades seran gratuïtes i es podran 
aconseguir a l’auditori municipal de 
dimarts a diumenge de 18:00h a 21:00 
 
La regidora va destacar també que el concert 
de la prestigiosa soprano Èlia Casanova i el 
grup La  Tendresa, de música barroca, s’ha triat 
especialment després del recent descobriment 
de les pintures barroques de la façana de 
l’auditori que van realitzar els pintors florentins 
que van decorar en el seu moment L’Escorial. 
 

Fibla també va destacar que la ciutat ha entrat a 
formar part del Circuit de música, òpera i sarsuela 
de l’Institut Valencià de Cultura, tanmateix al de 
cinema i audiovisual, així també com al Circuit 
Sonora. Això permetrà augmentar la programació 
de música i cinema a Vinaròs
 
 
Visites del Pare  Noel  i el Patge Reial 
 
D’altra banda, els xiquets i xiquetes    rebran el 23 

de desembre la visita del Pare  Noel  a l’auditori 
municipal, a qui podran portar la seva carta en 
horari d’11 a 14 hores i de 16 a 20 hores. També el 3 
de gener a l’auditori està prevista la visita del Patge 
Reial per a dipositar les seves cartes, en horari d’11 
a 14 hores i de 16 a 20 hores.

Diumenge 3 de gener de 2021

VISITA DEL 
PATGE REIAL
Porteu la vostra carta per posar-la a la bústia

Horari: d’11.00 a 14 hores i de 16.00 a 20.00 hores

Lloc: Auditori Municipal

Entrada: Porta principal de l’auditori (plaça de Sant Agustí)

Regidories de Cultura i Comerç

NADAL2020-2021

AJUNTAMENT DE VINARÒS

Vinaròs aposta aquest nadal per la música “En petit comitè”
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En petit comité
MÚSICA I CANT PER NADAL

Del 23 de desembre de 2020 al 2 de gener de 2021

23 de desembre. 20.00 h_ ÈLIA CASANOVA I LA TENDRESA

27 de desembre. 12.00 h_ COLLA DE DOLÇAINA I TABAL DE VINARÒS

27 de desembre. 20.00 h_ SOLK

2 de gener. 20.00 h_ RAVID GOLDSCHMIDT

NADAL2020-2021

AJUNTAMENT DE VINARÒS

Dijous 24 de desembre de 2020
VISITA DEL PARE NOEL
Porteu la vostra carta per posar-la a la bústia

Horari: de 11.00 a 14.00 hores 
Horari: i de 16.00 a 20.00 hores

Lloc: Auditori Municipal

Entrada: Porta principal de 
Entrada: l’auditori (plaça de 
Entrada: Sant Agustí)

Sortida: Porta de la capella 
Sortida: de Santa Victòria 
Sortida: (carrer de Santa Rita)

Diumenge 3 de gener de 2021
VISITA DEL PATGE REIAL
Porteu la vostra carta per posar-la a la bústia

Horari: d’11.00 a 14 hores i de 16.00 a 20.00 hores

Lloc: Auditori Municipal

Entrada: Porta principal de l’auditori (plaça de Sant Agustí)

Sortida: Porta de la capella de Santa Victòria (carrer de Santa Rita)
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L’Associació Cultural Amics de Vinaròs va lliurar el 
passat dissabte el premi del Certamen Internacional 
d’Aquarel·la Puig Roda 2020 a Adrián Marmolejo, 
guanyador per la seua obra “2010 Sociedades 

Verticales XVII”. Va obtenir diploma al millor pintor 
local Núria Albesa amb Casa Brunet. L’acte de 
lliurament ha comptat amb l’alcalde Guillem Alsina 
i la diputada provincial Ruth Sanz.

  Per altra banda, recordem que el guanyador del 
premi d’investigació històrica Borràs Jarque 2020 
ha estat Miguel Ángel Barreda amb el seu treball 
‘Estudi de les roderes del barranc d’Aiguadoliva’.

La artista local Raquel 
Mendoza ha protagonizado 
una exposición en el salón 
contiguo al bar TIC-TAC.
Esta es la segunda edición 
que la autora realiza de esta 
exposición, y explica que este 
año varias obras de las que 
estaban expuestas debían 
de haber estado presentes 
en otras dos muestras 
programadas en agosto en 
el auditorio municipal de 
Vinaròs y en octubre en el de 
Ulldecona, que se cancelaron 
debido a la situación sanitaria 
derivada del Covid-19.

Amics de Vinaròs lliura a Adrián Marmolejo el premi del concurs d’aquarel·les

Exposición de Raquel Mendoza 

E.Fonollosa

L’auditori municipal es va omplir, amb estricte compliment de la normativa sanitària, per 
escoltar la conferència de la educadora social i activista Marina Marroquí “Micromasclismes 
i macromasclismes que permeten la violència de gènere”. Marroquí , supervivent de la 
violència de gènere, és autora del llibre “Esto no es amor” L’acte estava programat des de 
la Regidoria d’Igualtat de l’Ajuntament de Vinaròs. 

Conferència de Marina Marroquí a l’auditori
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El alcalde agradece la ayuda del Hotel Vinaròs durante la pandemia de Covid-19

CULTURA
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964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

Tota pedra fa marge

Per H. Romero

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

Por una educación de calidad 
#StopLeyCelaá

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Continuem desmuntant 
“fakes” sobre la Lomloe

 Per Angela Caballer 

Continuem amb l’anàlisi de 
la setmana passada. I per a 
demostrar la riquesa del 
bilingüisme, aquest el faré en 

castellà. Cuanto más leo la ley y más información 
recibo, más me gusta. Al ser maestra de un centro 
de máxima complejidad donde nuestra brecha es 
muy grande, es por lo que esta ley me parece buena, 
quiere acabar con estas brechas, quiere conseguir 
una educación de calidad con equidad. Entiendo 
que la oposición esté en contra, ya que todos 
tendremos los mismos derechos en educación, sin 
distinción de cultura, nacionalidad ni religión.
Los centros concertados tienen un régimen 
de conciertos educativos con las diferentes 
Comunidades Autónomas, por eso deben tener 
las mismas “obligaciones” que el resto de escuelas 
públicas, y esto es lo que quiere esta ley. La ley señala 
que, en la admisión del alumnado en centros públicos 
y privados concertados, las administraciones 
públicas (Comunidades Autónomas) garantizarán 
el derecho a la educación, el acceso en condiciones 
de igualdad y no discriminación y la libertad de 
elección de centro, y atenderán a una adecuada y 
equilibrada distribución entre los centros escolares 
del alumnado con necesidades específicas 
de soporte educativo. Asimismo, velarán por 
evitar la segregación del alumnado por razones 
socioeconómicas o de otra naturaleza. Lo podemos 
leer en el TÍTULO PRELIMINAR, CAPÍTULO I. 
Principios y fines de la educación. Artículo 1. 
-Principios- en el principio Q.  Por tanto, entiendo 
que quiere que todo el alumnado pueda acceder a 
ellos sin ningún tipo de exclusión. 
Todos los “fakes” sobre el tema de los 
centros de educación especial se basan en la 
Disposición adicional cuarta. Evolución de la 
escolarización del alumnado con necesidades 
educativas especiales. Y cito textualmente: “Las 
Administraciones educativas velarán por que las 
decisiones de escolarización garanticen la respuesta 
más adecuada a las necesidades específicas de cada 
alumno o alumna, de acuerdo con el procedimiento 
que se recoge en el artículo 74 de esta ley. El 
Gobierno, en colaboración con las Administraciones 
educativas, desarrollará un plan para que, en el 
plazo de diez años, de acuerdo con el artículo 
24.2.e) de la Convención sobre los Derechos de las 
Personas con Discapacidad de Naciones Unidas y 
en cumplimiento del cuarto Objetivo de Desarrollo 
Sostenible de la Agenda 2030, los centros ordinarios 
cuenten con los recursos necesarios para poder 
atender en las mejores condiciones al alumnado 
con discapacidad. Las Administraciones educativas 
continuarán prestando el apoyo necesario a los 
centros de educación especial para que estos, 
además de escolarizar a los alumnos y alumnas 
que requieran una atención muy especializada, 
desempeñen la función de centros de referencia y 
apoyo para los centros ordinarios”. Con esto entiendo 
que no cerrarán, sino que además de continuar con 
sus funciones, serán centros de refuerzo para los 
centros ordinarios que tengan niños con NESE entre 
sus alumnos.
Como dicen “no hay dos sin tres”, para “la vuelta al 
cole” volveré con el tercer artículo. ¡Gracias y felices 
fiestas!

Este próximo jueves, 23 
de diciembre, el PSOE 
y Podemos aprobarán 
la reforma de la Ley 

Orgánica de Educación (LOMLOE) que elimina la 
calidad en la educación, suprime los derechos de 
las familias a elegir modelo educativo, impone la 
ideología en las aulas y pone fecha de caducidad a 
la educación especial.
PSOE y Podemos han tramitado esta Ley Orgánica 
en pleno estado de alarma con el objetivo de 
limitar el trabajo de los partidos de la oposición 
y han prohibido que los profesores, pedagogos, 
sindicatos de profesores y centros educativos den 
su opinión en el Congreso de los Diputados y el 
Senado. 
Ante este atropello a la libertad de las familias a 
elegir modelo educativo y este ataque a la calidad 
de la educación, desde el Partido Popular vamos 
a oponernos con firmeza para seguir defendiendo 
una educación plural, diversa, de calidad y sin 
imposiciones de ningún tipo.
La Ley Celaá ataca a la educación concertada en 
la que estudian más de 2 millones de alumnos 
españoles porque así lo han elegido sus familias. 
Con la nueva ley será el gobierno y no las familias 
quien elegirá el centro educativo en el que 
matricular a nuestros hijos.
La ley redactada por el PSOE y Podemos elimina la 
calidad en la educación al permitir pasar de curso 
y obtener el título con asignaturas suspendidas. 
La cultura del esfuerzo, tan necesaria en nuestra 
sociedad, se ve desplazada por un interés en 
regalar títulos y así falsear la posición española en 
los ránkings internacionales.
La LOMLOE pone fecha de caducidad a la educación 
especial. La disposición adicional cuarta es una 
espada de Damocles sobre las más de 35.000 
familias españolas que llevan a sus hijos a centros 
de educación especial. 
Más de 2 millones de españoles han firmado ya 
el manifiesto de la plataforma MÁS PLURALES en 
contra de este ataque a la libertad y a la educación 
que únicamente defienden aquellos que 
anteponen la ideología a la libertad, la subvención 
a la educación.
Por todo ello el Partido Popular se suma a la 
defensa de la libertad educativa y de la educación 
de calidad. Porque defendemos la libertad de 
las familias de Vinaròs a elegir el colegio Divina 
Providencia o Consolación si así lo desean o la 
imprescindible labor que presta el colegio de 
educación especial Baix Maestrat. Sí a la libertad. Sí 
a la educación de calidad. #StopLeyCelaá.

N’hem parlat en alguns 
articles de la importància del 
comerç local com a espai de 
socialització i reforçar xarxes 
entre ciutadans i ciutadanes 

d’un mateix territori. Aquesta vegada, però 
voldríem esmenar algunes de les mesures que 
han vingut a debat en el passat plenari. 
En el passat plenari es portava a aprovar una 
de les mesures que es portaran a terme des 
del consistori per reanimar el comerç de la 
nostra ciutat. Ni més ni menys que la posada 
en circulació de 240.000 euros per a fer 
compres al comerç local. 
Primerament definim la mesura: ajuda indirecta 
que es facilitarà als ciutadans amb una targeta 
amb 50 euros, en la condició que s’han 
d’aportar 30 € més i que sumats als 50 inicials 
resulten una quantitat de 80 euros que cada 
veí i veïna podrà gastar en els comerços locals 
adherits a la campanya. En total l’Ajuntament 
aportarà 150.000 € inicials repartits en 3.000 
targetes els quals es transformaran en 240.000 
€ per la implementació que s’haurà d’aportar. 
Creiem que és una bona mesura que anirà 
directament al consum.
Per als que ho desconeixen l’Ajuntament 
no compta dins de les seues competències 
com administració local la de foment del 
comerç, i així ho va fer constar el secretari 
de la corporació en un informe. La reflexió 
queda en la següent, en política s’ha de ser 
valent, no venim a esquivar la llei, venim a 
respondre a les inquietuds dels nostres veïns 
i veïnes, venim a donar solució a les seues 
problemàtiques.  Per aquest motiu encara 
coneixent el posicionament del secretari 
els partits del govern TSV i PSPV van tirar 
endavant la mesura.
Però i què va fer l’oposició? Lamentablement es 
va ajupir i PP, C’s, Compromís i  PVI van votar 
en contra de la mesura de suport al comerç 
local, reclamant ajudes directes i jugant amb 
cinisme, ja que les ajudes en les quals s’omplen 
la boca proposant també comptarien amb 
el posicionament en contra del secretari, i ho 
saben.
Per la nostra part, des de Totes i Tots Som 
Vinaròs, donarem suport a les ajudes indirectes, 
a les directes i a totes les que siguen necessàries 
per a donar suport al comerç. 
I per fer-ho de forma més concreta i dintre 
de les nostres possibilitats, hem engegat un 
sorteig de 100 euros per gastar al comerç local. 
La participació és molt senzilla, sols s‘ha de 
pujar a les xarxes socials una foto consumint, 
comprant el producte de comerç local i 
etiquetar a la foto a @Tots som Vinaròs i el 
hagstag #compralocal #TSV. 
Pensem que sols aportem un gra de sorra més 
a favor del comerç local, però tota pedra fa 
marge i en el suport a l’economia local totes, 
però totes, totes en són necessàries. 
Cuideu-vos, cuidem-nos. Vinaròs, 19 de 
desembre de 2020.
PD.- Esperem que no porten al jutjat aquesta 
mesura, cosa que tampoc ens estranyaria.
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OPINIÓ 

Baixen al món real !!
Por Maria Dolores Miralles

És lamentable que 
l’Ajuntament de Vinaròs 

no hagi sigut capaç d’activar en aquests darrers 
mesos cap tipus d’ajudes a comerços minoristes, 
autònoms, microempreses i xicotetes empreses 
titulars de comerços, bars, cafeteries, restaurants  
i locals d’oci nocturn per fer front als efectes 
originats pel coronavirus. 
        Sectors que s’han vist molt perjudicats aquest 
darrer any per la pandèmia, aleshores ara més 
que mai l’Ajuntament té que estar al seu costat 
pels  moments tan difícils i complicats que estan 
vivint i tindria que ser el motor de la reactivació 
econòmica un cop que passe la crisi sanitària.
    És cert que el consistori municipal va prendre una 
sèrie de mesures molt positives al començament 
de la pandèmia, al rebaixar o eliminar algunes 
taxes, com la del mercat municipal, la del 
mercadillo del dijous, la taxa de les empreses 
que  estan ubicades al Vinalab i la taxa d’ocupació 
de via pública a les terrasses.  Però també és cert 
que a dia d’avui hi han autònoms que no han 
rebut cap ajut, perquè no s’ha aplicat cap política 
municipal a favor d’ells,  per exemple, acadèmies, 
perruqueries, gimnasos,….., quan aquestos són un 
pilar fonamental en l’economia de Vinaròs. 
      Des  de el PVI, no podem entendre com altres 
ajuntaments de la nostra província, tant del PP com 
del PSOE, han habilitat una línia de subvencions 
per a pal·liar les pèrdues d’aquestos mesos. La 
premsa comarcal es fa ressò d’aquestes: Alcalà de 
Xivert 120.000 €, Benicarló 200.000€, Peníscola 
400.000€, Onda  i Castelló un milió d’euros, mesures 
excepcionals per estimular l’economia local i així 
evitar en lo possible el tancament definitiu de 
negocis i la destrucció de llocs de treball.
      No donem crèdit que la regidora d’Ocupació 
i de Desenvolupament Local, la Sra. Ana Fibla, 
argumente en la seua intervenció en el decurs del 
plenari , que encara estan estudiant la possibilitat 
d’establir ajudes directes per part de l’equip 
de govern , i que es tindran en compte en els 
pressupostos del 2021.  Encara no és conscient de 
les dificultats que estan passant els autònoms i les 
xicotetes empreses ? On estan els diners de Festes, 
Deports, Cultura …, sent el 2020 l’any que menys 
diners s’han gastat en activitat municipal? 
     Creiem que no han estat a l’altura de les 
circumstàncies, moltes rodes de premsa del govern 
municipal anunciant ajudes, però la realitat és que 
les ajudes econòmiques no s’han habilitat a la 
nostra ciutat. Han estat molt  poc efectius, això que 
hi han diners per poder engegar-les, però aquest 
equip de govern no saben canalitzar-los, perquè 
disposant de tants de diners com disposen no han 
sigut capaços d’habilitar els mecanismes d’ajuda.
       Després de huit mesos, l’equip de PSOE-Podem  
malauradament no han trobat ni temps  ni diners 
per ajudar els xicotets emprenedors. Baixen al món 
real, perquè és molt preocupant per als autònoms, 
escoltar-los, perquè parlen molt de donar ajudes 
però a dia d’avui no n’han donat cap i si en reben 
serà en al 2021;  llavors de segur que molts d’ells ja 
no hi seran.

En el pleno ordinario celebrado el mes de 
noviembre en el Ayuntamiento de Vinaròs, 
una vez más quedó bien patente la falta de 
entendimiento,colaboración y participación 
entre el equipo de gobierno y los partidos de la 
oposición.
El punto polémico del orden del día de dicho 
pleno fue el de Promocionar el Comercio Local.
Pues bueno,después de más de hora y media 
hablando,proponiendo,criticando y discutiendo 
sobre el dicho punto al final quedaron peor que 
al principio. Según el refrán que dice “hablando se 
entiende la gente.” Pues nuestros representantes 
políticos municipales cuanto más hablan menos 
se entienden.
En Izquierda Unida somos conscientes que el 
comercio de Vinaròs por las circunstancias que 
todos conocemos está pasando por una difícil 
y complicada situación y que es necesario de la 
ayuda y esfuerzo de todos los que de alguna 
manera puedan ayudar a mejorar la situación.
En Izquierda Unida entendemos que aun siendo 
sabedores de las posibilidades y competencias de 
que dispone el Ayuntamiento, de una manera u 
otra sí puede ayudar a mejorar la situación.
Además también  dispone del 
diálogo,entendimiento y la unión entre todos 
para buscar las mejores soluciones.
En Izquierda Unida entendemos que el problema 
por el que está pasando el comercio en Vinaròs no 
es de un partido político u otro. Es un problema 
de todos, y es entre todos los que tenemos que 
aportar soluciones.
En Vinaròs tenemos el gobierno municipal que 
tenemos porque el pueblo así lo ha decidido. En 
Izquierda Unida entendemos que en el tiempo 
que llevamos de la actual legislatura al gobierno 
municipal se le puede criticar de muchas cosas, 

pero entendemos que ahora no es el 
momento, ni de criticas destructivas ni 
de utilizar la difícil situación por la que 
estamos pasando para hacer política 
barriobajera por interés personal o 
partidista.
En Izquierda Unida así lo hemos manifestado 
en más ocasiones, que el gobierno municipal 
que tenemos no es el gobierno que nos hubiera 
gustado. Pero es un gobierno municipal al que 
respetamos y que no nos avergonzamos que sea 
el gobierno del pueblo de Vinaròs. Entendemos 
que en el tiempo que llevamos de legislatura 
no han habido motivos para avergonzarse del 
gobierno municipal.
Está claro que todos no opinamos igual, ya que 
el portavoz del Partido Popular local en el pleno 
del mes de noviembre sí manifestó sentirse 
avergonzado del equipo de gobierno local. 
Con esa actitud el portavoz del PP demuestra 
un gran desprecio al equipo de gobierno, a sus 
compañeros de corporación y a los mismos 
votantes del PP.
En Izquierda Unida entendemos que esa no es 
la manera ni el momento de utilizar esa política 
ni esos descalificativos. Tiempo habrá para hacer 
política y críticas según la gestión de cada uno. 
Ahora es el momento de buscar soluciones a los 
problemas por los que está pasando el comercio y 
el pueblo de Vinaròs. 
Pero bueno, que cada uno utilice la situación según 
entienda que le interesa, bien con descalificativos, 
críticas destructivas para conseguir réditos 
personales y partidistas. Pero bien estaría que en 
estos momentos se utilizara el sentido común y 
el próximo pleno que no sea “un pleno más de lo 
mismo.”

UN PLENO MÁS DE LO MISMO Manuel Villalta-Esquerra Unida

Esas son las cuentas de Cáritas Vinaròs donde podéis ingresar 
vuestros donativos para las Campañas de Navidad y Reyes de 2020.
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Tel.: 964 45 57 22      c/Socorro, 1 VINARÒS

¡Acertarás estas Navidades!
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OPINIÓ PESCA

Andrés Albiol Cama-roja

RESUM DE TOTS ELS PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE NOVEMBRE DE L’ANY 2020 (i III)

Fin del otoño con una mar cálida
Terminó la estación otoñal con unas aguas ‘calientes’ respecto a esta época del año que nos 
encontramos. El presente periodo semanal, al amainar los vientos de mistral, las embarcaciones 
de las distintas modalidades que están operativas faenaron cómodo en todos los caladeros. Así, las 
capturas en general fueron buenas. Y las cotizaciones en lonja se mantuvieron elevadas, sobre todo 
para las especies más deseadas de cara a las festividades navideñas.
La pesca de arrastre, los ocho bous han desembarcado gran variedad de pescados y mariscos, como 
langostino, gamba, calamar, pez de S. Pedro, pescadilla, gallo, salmonete, peluda, rape, caracol, 
galera, móllera, pulpo blanco, canana y morralla.
El cerco, las tres traíñas están efectuado la anual parada biológica de dos meses (diciembre y enero) 
para la regeneración de los recursos marinos.
Los artes menores, las barquitas trasmalleras, cuatro atraparon sepia al calar las redes cerca del 
litoral propiciado por la calma. Dos (1 de Castellón) lo hicieron al pagel, mabre, lecha, jurela y 
bacoreta. Tres operaron al lenguado, rombo y raya. Y una en busca de langosta, cabracho, corva y 
brótola.
El palangrillo costero, cuatro embarcaciones (1 de Peñíscola) faenaron con éste arte de anzuelos, 
para pillar lubina, dorada, pargo, dentón y sargo.
La recolección de pulpo roquero con cadufo, dos barcas 1 de Benicarló) subastaron ejemplares de 
2 a 3 kg. 
Y un marrajero de Blanes (G) arribó con 1500 kg de emperadores. 
Fiestas de Navidad; Los pescadores faenarán la próxima semana sólo los días 21-22 y 23.

Ecos de ‘Mar’; La malnutrición española
El 60% de la población de nuestro país y Europa no come las cantidades de Omega-3 que nos 
recomiendan las autoridades sanitarias. A pesar de ello estamos sobrealimentados, pero al mismo 
tiempo mal nutridos.
España, en particular, con sus extensas costas ha propiciado la pesca abundante, y luego se le unió 
la acuicultura como otra potente industria productora de alimentos acuáticos, que igualmente 
proporciona seguridad alimentaria e independencia nutricional.
Curiosamente la buena red de carreteras españolas consiguió que todas las ciudades, mercados, 
etc, hayan estado bien abastecidos. Tal vez el problema ha sido que nos ha faltado cultura de 
pescado, bien propiciado unas veces por su valor económico, o otras por la a priori elaboración 
gastronómica. Y por último, por no saber las bondades que proporcionan al organismo humano su 
continuado consumo. O sea, que aún lo podemos remediar comiendo entre otros alimentos de la 
dieta mediterránea como nuestro pescado. 

Marrajeros izando de su bodega pez espada para su venta en la barraca

I també coneguda com a col, coleta i coletes, 
en castellà li diuen oreja de liebre. El seu nom 
científic és Caulerpa prolifera. És un alga verda 
de la classe de les Ulvacies. La seua forma és un 
tant característica al sobreeixir del llit marí els 
fulls ordenats verticalment seguint una línia 
paral·lela al substrat. Esta planta la compon 
un tal·lus al voltant d’1 m de longitud que 
s’arrossega pel pis, per a eixir-li a tot el seu llarg 
ramificacions orientades cap avall a manera 
de rizoides, que s’adherixen al sediment per a 
fixar-se, i al mateix temps altres branques que 
es dirigixen cap amunt, per a formar cada una 
la fulla plana, allargada i ovalada, amb la vora 
llisa d’uns 2 cm d’ample i fins a 15 de llarg. 
El seu color es verdós brillant. Este vegetal 
utilitza la llum solar en el seu creixement 
realitzant la típica funció clorofíl·lica de les 
plantes. Absorbix nutrients de l’aigua com a 
nitrats, etc., per la qual cosa efectua una neteja 
en els mars, produint d’esta manera  oxigen, 
o siga, és un pulmó terraqüi. Pot reproduir-se 
sexualment i vegetativament. Preferentment 
es desenrotlla a la primavera, per a créixer 
molt ràpid a principis d’estiu. Viu en grans 
colònies sobre arena i llocs mixtos fins als 
30 m de profunditat. Corporalment té una 
substància tòxica emesa pel seu recobriment, 
que allí on acampa impedix el creixement de 
molts organismes. Es troba al Mediterrani. 
És originària de riberes de mars de l’Orient. 
Allí és comestible al formar part de la seua 
cultura culinària, perquè la veritat posseïx 
més i diferents propietats nutricionals que 
els clàssics vegetals cultivats en terra ferma. 
És capturada ocasionalment per xarxes de 
tremall. Ací no té valor comercial. 

PEIXOS                               
Seitó (Boquerón)                               21 kg
Melva (Canutera)                               8
Escrites (Rayas)                               401
Totines (Mantes, Batoideos)             31 
Besuc (Besugo)                                 825
Boga/Xucla (Bogue/Picarel)               336
Rallat (Bonito)                                    80
Cavalla (Caballa, Verdel)             1.398
Vetes (Cintas)                                    41
Congre (Congrio)                              656
Gall (Pez de San Pedro)                    68
Orá (Muixarra, Dorada)                 3.575
Mussoles (Escualos)                            2
Móllera (Fanéca)                           1.481         
Gallineta (Cabracho)                        140
Sorells (Jurel, Chicharros)             6.144
Esparrall (Raspallón)                    2.054            
Palá (Lenguado)                             979
Sarg (Sargo)                                    187
Lliri (Tallaams, Anjova)                     696
Llobarro (Lubina)                                65

Mabre (Herrera)                                548
Aranya (Vívora, Salvarriego)            291                                        
Pagell (Pagel, Breca)                     4.947
Peluda (Solleta)                               437
Peix espasa (Emperador)            3.560
Lluç (Pescadilla, Merluza)           7.620
Rap (Rape)                                  1.890
Aspet (Espetón)                             387
Rom empetxinat (Rodaballo)            3
Jurioles (Lucerna, Rubios)            444
Moll (Salmonete)                        4.646
Morralla (Serranos, etc.)               845
Sardina (Sardineta)                     1.271
Mero (Cherna)                                  2
Letxa (Verderol, P. limón)             148
Bacoreta (Sarda)                          115
Sorella (Jurel real)                          82
Llises (Lisa, Mújol)                       1.587
Pagre (Pargo)                                   13
Bisso (Bis, Estornino)                      332
Gatet (Pintarroja)                               33
Roncador (Roncón)                          107                       

Rata (Miracielo)                                 95
Palometa (Palometón)                      61
Tigre (Lenguado portugués)               2
Corva (Corvallo)                                55
Misèria (Bruixa, Gallo)                       6
Mamona (Brótola de roca)                62 
Xuxo (Águila marina)                        11
Saboga (Alosa)                                54                                                                                   
Dèntol (Dentón)                               81
Chopa (Cántara)                              13
Palomida (Palometa blanca)              4
Reig (Corvina)                                137
Morruda (Sargo picudo)                   4   
Vidrià (Mojarra)                              150
Salpa (Salema)                              126
Rom (Rèmol, Rombo)                      65
Palaí (Acedía)                                  10
                                                  _______
Total……………………….          49.431
CRUSTACIS  
Cranc de bou(Cangrejo de paleta)   161
Escamarlà (Cigala)                             5              

Llagostí (Langostino)                      536   
Galera (Estomatoideo)                  3.892
Llagosta (Langosta)                         107
Gambes (Camarón, Quisquilla)       125
Llomàntol (Bogavante)                        7
                                                ______
Total      ...........................       4.833  
MOL·LUSCOS
Calamars (Calamares)                   911
Sepió punxa (Choquito picudo)       102
Canana (Pota, Volador)                  806
Sèpia (Jibia, Choco)                     2.498
Polp roquer (Pulpo roquero)         3.468
P. blanc (P. blanco)                     1.079
P. mesquer (P. almizclado)            344
Polpa (P. patudo, Pulpón)                 2
Caragol punxent (Cañailla)             118
Llonguet (Holoturia)                           2
                                                 _______
Total     ..............................    9.330  
TOTAL EXTRACCIÓ…….    63.594
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Segona Jornada Jocs Esportius
Natació

Dissabte 12 de desembre es va celebrar en la 
Piscina La Salera de Castelló la segona jornada de 
Jocs Esportius per a les categories benjamí i aleví.
El CNV va participar en un total de 36 nadadors que 
van anar acompanyats dels seus entrenadors Isidro 
Martorell i Toni Bordes.
En categoria benjamí : Lucian, Jon, Hugo, Laia, 
Mario, Iker, Kevin, Guillem, Nayara, Martina i Patricia
En categoria aleví : Ariadna, Adam, Zoe, Alvaro, Naiara 
Milena, Teresa, Valeria, Damian, Gabriel, Martina, Dario, 
Joan, Marta, Abril, Pau, Jana, Ainhoa, Javier, Ferran, 
Frank, Gemma, Ruben, Paula, Aitana, Hugo i Antonio
Les proves a nadar eren de les més dures de la 
temporada : els benjamins van nadar 200/100 
metres lliures i 50 metres papallona i els alevins 100 
metres papallona i 200 metres estils.
Tot i que vam poder vore millores en tots els nadadors, 
destacarem els resultats en categoría benjamí  :

En la prova de 100 metres lliures els 1.20.56 de 
Guillem Beltran, els 1.20.67 de Lucian Pirlog i els 
1.51.81 de Patricia Ichim
En la prova de 200 metres lliures els 2.55.93 de 
Hugo Marin i els 2.56.63 de Jon Guarch.
En la prova de 50 metres papallona els 42.13 de Jon 
Guarch, els 45.05 de Lucian Pirlog i els 1.04.91 de 
Patricia Ichim
En categoría aleví destacarem :
En la prova de 100 metres papallona els 1.08.44 de 
Alvaro Fernández, els 1.21.01 de Joan Monserrat i 
els 1.31.40 de Ariadna Martorell
En la dura prova de 200 metres estils els 2.31.44 de 
Alvaro Fernandez, els 2.53.94 de Joan Monserrat, 
els 3.15.16 de Jana Graell, els 3.18.87 de Gemma 
Mones, els 3.32.86 de Naiara Pascondea i els 3.32.92 
de Ariadna Martorell.
En les proves de relleus, els benjamins van nadar 

4x50 braça quedant l’ equip masculí   format per 
Guillem, Lucian, Jon i Hugo en primer lloc en 
un temps de 3.29.51 l’equip femení format per 
Martina, Patricia, Laia i Nayara en segona posició 
en un temps de 4.48.57 
El relleu aleví va nadar la prova de 4x100 lliures 
quedant en segona posició l’ equip femení format 
per Jana, Ainhoa, Zoe i Gemma en un temps de 
5.45.56  i els masculins en segona posició l’ equip 
format per Alvaro, Dario, Joan i Adam en un temps 
de 4.33.87 i en tercera posició l’ equip format per 
Gabriel, Ferran, Pau i Javier en 5.10.87
Destacarem una vegada més la il·lusió i les ganes 
de tots els nadadors de tornar a competir i sobretot 
el bon ambient en l’equip.
Enhorabona a tots els nadadors i nadadores 
per tots els resultats aconseguits i a continuar 
entrenant per a millorar les vostres marques !!!
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L’equip juvenil masculí aconsegueix la victòria fora de casa
Voleibol

+ info. reserves: 964 86 55 15
info@molicervera.org

Carretera CV-135, km 9
12578 Cervera del Maestre

www.molicervera.org

Al Molí de l’Oli de Cervera podràs 
visualitzar, en un espai històric, com 
es produïa l’oli d’oliva a principis 
del segle XVII. També podràs 
degustar els olis monovarietals 
tí pics del Maestrat i conéixer el 
patrimoni històric, paisatgísti c i 
gastronòmic de Cervera.

Ara, més que mai, aprofi ta per a conéixer el teu entorn.

Horari: De dimarts a dissabte: 
10:00 a 14:00 hores i 15:30 a 17:00h
Diumenges i Fes� us: 10:00 a 14:00 h

Imprescindible demanar cita prèvia

Turisme segur, responsable i de proximitat,
amb totes les mesures de seguretat

Bon Nadal!Bon Nadal!

Laia Casanova
El passat cap de setmana, tots els equips del club reprenien la competició, 
després de la jornada de descans de les cadets i els dos equips juvenils. Els 
equips femenins van jugar a casa  ja amb públic a les grades, mentre que els 
masculins van haver de desplaçar-se per disputar el partit de la jornada.
El dissabte les cadets van inaugurar el cap de setmana, tot i que no van 
poder fer-se amb la victòria en el seu partit contra les primeres de la taula de 
classificació, l’equip del Lledó School Illa. El resultat final va ser de 0 a 3, amb 
uns parcials d’11-25, 15-25, 15-25. La mateixa tarda, l’equip juvenil masculí 
es va desplaçar fins a Torrent per disputar el seu partit a camp rival, que van 
aconseguir guanyar per 1 set a 3. Amb un primer parcial en contra (25-15), 
els jugadors del club van saber remuntar el partit amb actitud, guanyant els 
següents tres sets per 15 - 25, 17-25 i 22-25.

El diumenge va ser el torn dels dos equips restants. Els sèniors van desplaçar-
se fins al camp de l’equip rival, el CV Altamira Sigma. Amb un lluitat marcador 
final de 3-2 els jugadors vinarossencs no van poder aconseguir els 3 punts. 
Tot i això, el partit va estar igualat, deixant uns parcials de 25-23, 17-25, 25-18, 
23-25 i un tie break de 15-12. Per la seva part, les juvenils van tancar el cap de 
setmana amb el seu enfrontament contra el CV Altamira Alisio, deixant un 0 a 
3 (7-25, 22-25 i 24-25) a favor de l’equip visitant, que va ser superior al llarg de 
tot el partit.
Aquesta setmana es disputarà amb l’última jornada del 2020. Les cadets es 
desplacen dissabte fins Gandia per disputar la setena jornada de lliga. L’equip 
juvenil s’enfronta a un cap de setmana dur, ja que jugaran dos partits, dissabte 
contra el CV Paterna-Liceo a camp rival i el diumenge contra el CV Valencia 
Tuset a casa. Finalment, l’equip sènior s’enfrontarà casa al CV Sedaví.
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AlevÍn mixto
CB Burriana 49-8 CB Vinaròs 
 
Infantil  Masculino
CB Mi Arquitecto Benicarló 
20   CB Gil Comes Vinaròs  61

Cadete Femenino 
CB Onda 29-59 CB Vinaròs

Cadete masculino
BC Peñíscola 37 - CB Vinaròs 77

Junior Masculino
CB Vinaròs 51- 65 CB Benicarló A 

Infantil  Masculino
CB Mi Arquitecto Benicarló 
20   CB Gil Comes Vinaròs  61
Partido disputado en Benicarló, 
con la dificultad que traía 

jugar en pista exterior (viento, 
sol….) . Salimos desde el 
principio bastantes intensos y 
concentrados, pero no fue sino 
en el segundo  cuarto donde 
encontramos contraataques 
rápidos y efectivos, haciendo 
un parcial de   2/15   a favor. Así 
pues se fueron desarrollando 
los parciales poco a poco a favor 
nuestros, gracias  a la intensidad 
que pusieron defensivamente. 
Logrando cerrar acta en el sexto 
periodo. Por momentos hubo 
intención de mover el balón, 
según lo que entrenamos, pero 
debemos seguir mejorando 
mucho en los entrenos. Felicitar al 
rival, que no ha bajado los brazos 
en ningún momento, intentando 
luchar cada balón hasta el final.

La joven tenista Sofia Hiraldo Bel , en representación del club 
de tenis la Closa, se ha proclamado campeona en la categoría 
benjamín. Enhorabuena por este triunfo en el torneo Albert 
Montañés disputado en Sant Carlos de la Rápita.

CB Gil Comes Vinaròs

Sofia Hiraldo, campeona 
benjamín de tenis
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L’equip masculí format per David León, Albert Astor, David Miranda, Xavi Bordes, 
Jesús Sancho, Toni Bordes, Alex Martí, Marc Vea, Joan Chavarria, Gerard Labèrnia 
i Andreu Jovaní junt en el seu entrenador Albert Delmonte participaran desde 
divendres 18 a diumenge 20 de Desembre en la Copa Nacional que es celebrarà 
en Castelló a la Piscina Olímpica.

S’ apropa el moment tan esperat i estem segurs que els nostres nadadors 
defensaran els colors del nostre club per a intentar estar al nivell de la competició.

¡Molta sort a tots! 
¡Vamos equipo! ¡Vamos CNV !!!

El CNV, preparat per a la XXVI 
Copa d’Espanya de Clubs 

de Natació de Segona Divisió

HANDBOL
El dilluns passat es van jugar els miniderbis i, un cadet esplendorós es va 
endur un partit intens davant dels locals, i per part del juvenil va haver-hi un 
correctiu i es van perdre les ilusions per aspirar al campionat. 

CADET MASCULÍ PREFERENT CS1:
C.H.Benicarló  22
CBM Vinaròs  29
CBM Vinaròs: Amaré, Martín(3), Héctor(2), Joan(2), Ibai(2), Unai(7), Marc(4) i 
Sergio (9).
El partit disputat al Pavelló Municipal de Benicarló ha sigut el més complet 
dels jugats fins ara. La primera part va ser més igualada, però els rogets se’n 
van anar al descans en un avantatge de quatre gols.
Però una segona part sublim, tant en defensa com en atac, van desarborar 
al equip visitant, arribant a guanyar per una diferència de 12 gols en un 
moment determinat del partit. En una relaxació en els últims minuts, els 
locals van maquillar el resultat.
Estem en el bon camí, on TOTS aporten a l’equip ,el sacrifici del conjunt per 
damunt de les individualitats ens farà encara més competitius, la constància 
i el treball seran els nostres millors aliats per arribar als objectius.
 
JUVENIL 2ª FASE CS:
C.H. Benicarló.  28
CBM Vinaròs. 15
CBM Vinaròs: Nogales, Óscar, Sergi(4), Didac(1), Marcos, Ayza, Raga(10), 
Juan, JosA i Víctor.
Es volia plantar cara al líder, però, no obstant això, els nostres arribaven 
imbatuts i, la superioritat benicarlanda, juntament amb el desencert dels 
rogets, van acabar en un marcador exagerat i a la vegada just, marcant 
la diferència entre els dos equips. Els de l’ Artclinic van aguantar 15 min., 
després d’errades, sobre tot en tirs dels extrems, van donar peu als locals per 
a anar obrint forat a l’electrónic.
Referent al cap de setmana, van canviar les tornes i dissabte van guanyar tots 
els equips, excepte les xiques, que amb el seu partit front el Levante Marni 
van perdre de forma clara, però segueixen, a poc a poc, sumant minuts, que 
és l’ important en el primer any de competició.
Els cadets van fer valer una bona 1ra part per seguir segons, guanyant al 
Nules,els juvenils en un partit extrany van fer prou per sumar els 2 punts 
a Betxí. Els sèniors van jugar de locals i es van imposar al Nules en un bon 
partit.
 
CADET FEMENÍ PREFERENT RANKING:
Levante UDBM Marni  31
Artclinic CBM Vinaròs  6
CBM Vinaròs. Laia, Saray(1), María(1), Oda, Sonia(1),   Sulayma(1), Claudia, 
Olga, Joana(1) i Minerva(1).
Poc a dir en la àmplia derrota a Valencia per part de les rogetes, que no van 
ser rivals per a les de la capital. Des d’un principi, la superioritat va ser ben 
patent i les nostres es van conformar en aguantar com van poder.
A seguir millorant i a seguir treballant per a anar aprenent.

CADET MASCULÍ PREFERENT CS:
Handbol Nules. 18
CBM Vinaròs.  24
CBM  Vinaròs: Amare, Carlos(3), Unai(10), Sergio(3), Juanpe(2), Héctor(1), 
Joan(1), Ibai(1)  i Marc(3).
 
JUVENIL MASCULÍ 2ª FASE CST:

Handbol Betxi.  29
CBM Vinaròs.  34
CBM  Vinaròs: Nogales, Víctor(1), Sergi(3), 
Marcos, Juan, Ayza(5), Tomás(2) i Raga(23)
Partit extrany que el Vinaròs en un punt 
guanyava de 8 i acte seguit nomes tenía 3 
gols de renda, Si bé el resultat no es veia 
perillar, quan els locals es van posar a només 
2 gols a falta de 6 min. no les teniem totes, i 
un Betxi envalentonat i un Vinaròs acorralat 
feia presagiar el pitjor, però el Vinaròs va 
reaccionar i va tornar a fer-se amb el partit.
El Betxí ho va intentar tot, demostrant que 
te més equip del que marca la clasificació 
però, els nostres, en una bona primera part 
aprofitant la facilitat anotadora de Joan 
Raga, que en 23 gols va desfer la defensa 
local, van treure prou renda per jugar la 
segona part amb tranquilitat.

SÈNIOR MASCULÍ 1ª AUTO MASC CST: 
  Farmateca C.BM Vinaròs.  34
  Fanal H. Nules.                   20
 
CBM Vinaròs. Cristian, Marc, Carlos, 
Serrano(6), Jesús, Eddy(6), Ian(2), Nahuel(1), 
Cristian, Martin(2), Max(5), Sergi(3) i 
Quim(9).
  Partit que si bé al principi li va costar 
al Farmateca, una vegada va apretar 
en defensa va anar obrint diferències a 
l’electrònic i va permetre guanyar clarament 
demostrant la superioritat dels nostres.
    
El Nules, en defensa es veia superat pels 
desbordaments dels nostres xics, buscant 
superioritats als extrems que ara sí que 
acabaven a la xarxa, i en atac passava de 
5-1 a jugar en 2 pivots. Però, un gran Jesús 
González al mig de la defensa, ajudat per els 

seus companys, feien estèrils els atacs dels 
forasters que buscaven una i altra vegada 
acabar pel mig.
 
Diumenge va tornar a haver jornada de 
partits ajornats. El cadet va tornar a guanyar 
al Benicarló en un bon partit i, el sènior, 
esta vegada a la pista del Nules, va tornar 
a sumar 2 punts en un partit paregut al del 
dia abans aquí a Vinaròs.
 
CADET MASCULÍ PREFERENT CST: 
CBM Vinaròs.     28
CH. Benicarló.    18
CBM Vinaròs. Amare, Héctor, Joan(1), Ibai(1), 
Juanpe(6), Unai(7), Marc(3), Sergio(8) i 
Carlos(2).
Este cap de setmana els Cadets de 
CBVinaròs han jugat dos partits: el dissabte 
a Nules contra el CB.Nules i el diumenge a 
Vinaròs contra el Benicarló. 
La part positiva és que s’han guanyat els 
dos partits, el que fa que és clasifiquen com 
a segons de la Lliga Preferent de Castelló.
 
SENIOR MASCULÍ 1ª AUTO MASC CST:
 Fanal H. Nules.                    21
 Farmateca C.Bm. Vinaròs.   29
 CBM Vinaròs. Marc, Carlos, Cristian, Sergi(6), 
Nahuel(2), Serrano(4), Quim(3), Ian(2), 
Max(6), Jesús, Cristian(1), Martí(2) i Eddy(4).
Partit semblant al jugat el dia d’abans. Si bé 
la intensitat del Vinaròs va ser més alta i va 
arribar a guanyar 2-13, la relaxació és mala 
companyia i els de la Plana Baixa, en 12 min, 
van fer un 7-1 que va equilibrar la primera 
part. La segona part es va continuar igual, el 
Nules ho intentava i els nostres es deixaven 
portar en un partit sense més història.
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Tauler Municipal

anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 
03 de desembre de 2020, va aprovar l’expedient i 
plecs per a la contractació de les obres de  CONNEXIÓ  
A LA XARXA GENERAL DE PLUVIALS, ENTRONCAMENT 
AVDA. MARIA AUXILIADORA, obra inclosa i finançada 
per Pla de Cooperació  Provincial d’Obres i Serveis per 
a l’any 2020 de la Diputació Provincial de Castelló. 
(EXP.OBRES 03/20 GEST. 5595/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es 
/Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 30 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

anunCi liCitaCiÓ

L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 03 
de desembre de 2020, va aprovar l’expedient i plecs per a 
la contractació del SERVEI DE NETEJA DE DEPENDÈNCIES 
MUNICIPALS DEL MUNICIPI DE VINARÒS, RESERVAT A 
CENTRES ESPECIALS D’OCUPACIÓ. (EXP.GRALS. 20/19 
GEST. 5906/19). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament 
de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a 
divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /
Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 21 de desembre de 2020.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del 
Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es

Dijous 24 de desembre de 2020
VISITA DEL PARE NOEL
Porteu la vostra carta per posar-la a la bústia

Horari: de 11.00 a 14.00 hores 
Horari: i de 16.00 a 20.00 hores

Lloc: Auditori Municipal

Entrada: Porta principal de 
Entrada: l’auditori (plaça de 
Entrada: Sant Agustí)

Sortida: Porta de la capella 
Sortida: de Santa Victòria 
Sortida: (carrer de Santa Rita)

Diumenge 3 de gener de 2021
VISITA DEL PATGE REIAL
Porteu la vostra carta per posar-la a la bústia

Horari: d’11.00 a 14 hores i de 16.00 a 20.00 hores

Lloc: Auditori Municipal

Entrada: Porta principal de l’auditori (plaça de Sant Agustí)

Sortida: Porta de la capella de Santa Victòria (carrer de Santa Rita)
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inforMaCiÓn soBrE BaJa dE vados

De conformidad con lo que dispone el artículo 6.6 de la 
Ordenanza fiscal reguladora de la tasa por utilización privativa 
y aprovechamiento especial del dominio público local por 
entrada de vehículos a través de las aceras que establece:

Artículo 6.6: «La presentación de la baja surtirá efectos a partir 
del día primero del año natural siguiente al de su presentación. 
La no presentación de la baja determinará la obligación de 
continuar abonando la tasa».

Por ello, todos aquellos interesados en tramitar la baja del 
vado para el año 2021, podrán presentar su solicitud hasta el 
30 de diciembre de 2020 (de forma presencial con cita previa), 
en la oficina OIAC, situada en la plaza Jovellar 2, acompañada 
de la placa de vado y manifestando que han repuesto la acera 
a su estado original, si la manipularon en su día, y que la han 
despintado de amarillo o bien la han pintado de gris. También 
podrán presentar su solicitud vía telemática hasta el 31/12/2020. 
 
Si no la presentan antes de dichas fechas deberán abonar 
íntegramente la tasa del 2021.

Se recuerda que de acuerdo con la Ordenanza reguladora de las instalaciones 
y ocupaciones de la vía pública del Ayuntamiento de Vinaròs, aprobada 
definitivamente por el Pleno de la Corporación de 26 de marzo de 2015, 
con carácter previo a la instalación de TERRAZAS en la vía pública es 
necesario solicitar la correspondiente AUTORIZACIÓN, a la cuál deberá 
acompañarse la documentación señalada en el artículo 46 de la citada 
ordenanza.
Las autorizaciones podrán ser anuales o de temporada, sin que en ningún 
caso la fecha de caducidad pueda exceder del 31 de diciembre del año en 
curso.
Asimismo se recuerda que se debe solicitar cada año la renovación de la 
autorización para los casos previstos en el artículo 50.3 de la ordenanza: 

“Las autorizaciones se entenderán renovadas, en los casos en que no 
hayan cambiado las circunstancias concurrentes cuando se concedió el 
permiso para la instalación de la terraza, ni las condiciones impuestas por la 
Administración para el otorgamiento de la autorización, ni haya sido objeto 
de sanción firme por infracción grave. Para ello se presentará, cada año, 
dentro de los DOS MESES anteriores al nuevo período de ocupación: 
declaración responsable por escrito de cumplir en su totalidad los requisitos 
que le fueron exigidos, justificante de pago de la tasa del año en curso y 
autorización de los titulares de los establecimientos colindantes. Por parte 
de los Servicios Técnicos Municipales y de la Policía Local, se comprobará el 
cumplimiento de las condiciones originales de autorización y se elaborará el 
correspondiente informe que será remitido al departamento de Gobernación 
y, en su caso, de Actividades. La renovación se podrá llevar a cabo durante 
un plazo máximo de hasta 4 años adicionales consecutivos”.

Las acciones u omisiones que contravengan la ordenanza podrán ser 
sancionadas con multas de hasta 3.000 euros.

ANUNCIO AUTORIZACIÓN DE TERRAZAS PARA 2021
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BERGANTÍN
C. Varador, 8
964 45 59 90 
NADAL: NO
CAP D’ANY: SI
LA ISLA
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
A FUEGO LENTO
Av. Fco. José Balada, 111
633 82 24 44
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
CALAFAT
C. Raimon d’Alòs, 3
964 45 59 04
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
CASA LINA 
C. Sta. Magdalena, 96
864 81 30 90
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA CARABASSA
C. Santapau, 10
964 45 57 28
NADAL: Si
CAP D’ANY: Si
LA CULLERA
Av. País Valencia, 3
964 82 53 46
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA MAR DE BO
C. Cid, 16
864 81 39 09
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LA PUERTA AZUL
Av. Fco. José Balada, 
199
977 91 76 65
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
LO RACÓ DE VINARÒS
C.Tirant lo Blanc, 4 
964 82 05 56
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

MISTRAL
Pg. Blasco Ibáñez, 11
964 45 69 07
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
NOU ALBOCÀSSER
Pl. St. Agustí, 4 
605 11 84 33
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
RUBÉN MIRALLES
Trv. St. Vicent
964 02 69 39
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI
TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24
NADAL: NO
CAP D’ANY: SI
UNIÓN CICLISTA VINARÒS
C. St. Francesc, 26
964 45 58 17
NADAL: SI
CAP D’ANY: SI

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)
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VINARÒS  
PER EMPORTAR
EN NADAL
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY
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Tauler Municipal
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PUBLICITATESQUELES

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet

Vinaròs, diciembre 2020

TUS HIJOS, HIJOS POLÍTICOS, NIETOS, BIZNIETO, SOBRINOS
Y DEMÁS FAMILIA TE RECUERDAN CON MUCHO CARIÑO.

Rogad a Dios por el alma de

Vinaròs

D.E.P.

ÁNGEL FERNÁNDEZ VAQUER

17 Marzo1938     10 Diciembre 2020*

Vinaròs, diciembre 2020

Tu viuda Mª Dolores Redó, tus hijos, tus nietos
y demás familia siempre te llevaremos en el corazón.

Rogad a Dios por el alma de

Que falleció cristianamente en Vinaròs,
el día 5 de diciembre de 2020, a los 89 años de edad.

D.E.P.

DON JOSÉ BATISTE FERRERES

NUEVO TANATORIO - MAPFRE SEGUROS

Vinaròs, Octubre 2012

--Ai! Q’ha segut d’aquella xiqueta? (VSM)

Sueño con una niña de 7 años llamada Vicentica,
a la que veo, perpleja ante la vida que le aguarda,
en viejas fotografías que tienen más de noventa años.

16.º Aniversario de
Vicentica Salvador Moliner

VINARÒS: Cementerio Municipal: Carrer Santa Irene, Fila Nº 136, Nicho Nº 3

 8.Dic.1914, Cervera del Maestre
14.Abr.1936, con Juan José RAMOS MONZÓ

24.Oct.1996, Castelló de la Plana

Vinaròs, Diciembre 2020

19º Aniversario de

JUAN JOSÉ RAMOS MONZÓ

       Cuando le llegó el obligado descanso de la jubilación, después de una vida de trabajo 
autónomo a tiempo completo, pudo conocer el placer y el saber que emana de los libros. Leyó 
todo lo de Camilo J. Cela y Francisco Candel que puse en sus manos, así como historias de la 
Guerra Civil española, en la que, a merced de las fuerzas desatadas, fue alistado, en los dos 
bandos, uno tras otro. A tenor de su experiencia de la vida, el libro que no podía dejar de leerse 
es Don Quijote de la Mancha.
     Y con 81 años, escribió su Autobiografía: 68 pp. mecanografiadas.

VINARÒS: Cementerio Municipal: Carrer Santa Irene, Fila Nº 136, Nicho Nº 3

      25.Dic.2001,Vinaròs

21.Sept.1908, Cervera del Maestre*

14.Abr.1936, con Vicentica SALVADOR MOLINER

IMPORTANT!
·Control dʼaforament per mesures Covid-19. 
·Obligatori ús de la mascareta i de gel hidroalcohòlic. 
·El material de préstec serà desinfectat després de cada ús. 
·És prendrà la temperatura abans dʼentrar. 

DE LES 10.30H FINS LES 13.30H
I DE LES 16.30H FINS LES 21.30H

DEL 3 DE DESEMBRE
AL 6 DE GENER

Pèrgola del Passeig 
  de Colom, Vinaròs

Preu: 30 mins 3€ 60 mins 5€

Sintètic

*EXCEPTE EL 9, 14, 15, 16 I 17 I 21 DE DESEMBRE. 
LA PISTA ESTARÀ TANCADA EIXOS DIES.

De la teva esposa, fills, nets, nores
Mai t’oblidem, sempre estàs en els nostres pensaments

i et recordem en molt de carinyo

5é aniversari de:

Felipe Calduch Juan

Que ens va deixar el día 19
de desembre de 2015 

D.E.P.
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URBANO VINARÒS
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8:10
9:15
9:55
11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

 ZONA NORTE-VINARÒS
7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:50
8:50
10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00
10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

VINARÒS - ZONA NORTE

VINARÒS - ZONA SUR
 ZONA SUR-VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11:20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

VINARÒS - ZONA NORTE
 ZONA NORTE-VINARÒS

 ZONA SUR-VINARÒS
VINARÒS - ZONA SUR

10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h 
Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 12.00 i 19.00h. 
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Diumenge: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

19 novembre TORREGROSA Av. Llibertat, 9

20 novembre PITARCH c. del Pilar, 120

21 desembre VINARòS FARMACIA av. País Valencià, 15

22 desembre FERRER pl. Sant Antoni, 39

23 desembre ROCA San Francisco, 6

24 desembre GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

25 desembre ADELL P. Picasso - Pio XII

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El setmanari vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20
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agenda

VINARÒS De 6:30 a 19:30 cada 30 minutos. 20:30 y 21:30

BENICARLÓ De 7:00 a 20:00 cada 30 minutos. 21:00 y 22:00

PEÑÍSCOLA

PEÑÍSCOLA De 7:30 a 20:30 cada 30 minutos. 21:30 y 22:30

BENICARLÓ De 7:50 a 20:50 cada 30 minutos. 21:50 y 22:50

VINARÒS

VINARÒS
De 6:30 a 21:30 cada 60 minutos

BENICARLÓ
De 7:00 a 22:00 cada 60 minutos

PEÑÍSCOLA

PEÑÍSCOLA
De 7:30 a 22:30 cada 60 minutos

BENICARLÓ
De 7:50 a 22:50 cada 60 minutos

VINARÒS

Horario vigente desde 28/10/2020

LUNES A SÁBADO (EXCEPTO FESTIVOS)

LÍNEA VINARÒS - BENICARLÓ - PEÑISCOLA

DOMINGOS Y FESTIVOS

www.autosmediterraneo.com964 40 19 36

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El setmanari vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i renfe

TRENS VINARÒS- BARCELONA               TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

TRENS BARCELONA -VINARÒS              TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60



 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN
C. Varador, 8 
964 45 59 90 
LA ISLA
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58
A FUEGO LENTO
Av. Fco. José Balada, 111
633 82 24 44
BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99
BUGATTI
Pg. St. Pere, 1
964 47 38 93 
CALAFAT
C. Raimon d’Alòs, 3
964 45 59 04
CASA LINA 
C. Sta. Magdalena, 96
864 81 30 90
COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41
DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60
DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26
DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44
EL VAGO
C. Cala del Puntal, R, 3
630 41 67 45
GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17
KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49
L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY
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LA CANDELARIA
Pl. St. Antoni, 40
691 11 00 96
LA CARABASSA
C. Santapau, 10
964 45 57 28
LA CULLERA
Av. País Valencià, 3
964 82 53 46
LA HACIENDA DEL 
MEXICANO
Pg. St. Pere, 4
964 45 33 02
LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09
LA MOSSEGADA
C. Cid, 16 local 2
656 92 78 93
LA PUERTA AZUL
Av. Fco. José Balada, 199
977 91 76 65
LA TERTÚLIA
C. Costa i Borràs, 10
635 69 42 28 
LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02
LO RACÓ DE VINARÒS
C. Tirant lo Blanc,4 
964 82 05 56
MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44
MESÓN LOS NAVARROS 1
Pl. St.Agustí, 18
977 07 12 11
MESÓN LOS NAVARROS 2
Pg. Blasco Ibáñez, 1
964 45 19 98
MISTRAL
Pg. Blasco Ibáñez, 11
964 45 69 07
MORRISON
Pl. St. Agustí, 19
964 86 95 09

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75
NÀUTIC
Club Nàutic Vinaròs - 
C. Varador, s/n
964 45 09 04 
NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 Local 2
651 42 94 70
NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33
NOU BAR
Av. País Valencià, 7
964 45 27 72
NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 
RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar - C. Cervantes, 2
964 40 20 48 
SUBURBAN
Pg. Blasco Ibáñez, 12
964 455 111
TAPABOKAS
C. Dr. Fleming, 2
685 12 34 25
TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24
TIC-TAC
Av. Fco. José Balada, 231
964 49 61 37
UNIÓN CICLISTA VINAROS
C. St. Francesc, 26
964 45 58 17

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)


